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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 3 mars 2025 
Anslaget sätts upp 6 mars 2025 
Anslaget tas ned 28 mars 2025 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsens protokoll är justerat, avseende paragraf 56. 
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Anslaget sätts upp 4 mars 2025 
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Underskrift  ...........................................................................  
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§  33  

Val av justerare 

Beslut 
Johanna Kvist (S) väljs att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

 

- - - - - 



 
8 (75) 

 2025-03-03 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  34  

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar utsända anmälningar till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 

Anmälningar KS, 2025-03-03 

Ärende 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse 2025-02-12 – Dokumentation av information i 
protokoll eller handlingar 
KFKS-2025-00002 

Övrigt 
Redogörelse till länsstyrelsen för hur området Sommarbo och 
Vikingshills behov av dricks- och spillvattentjänster har tillgodosetts 
genom en allmän va-anläggning 
KFKS-2009-00446 
Beslutsattestanter och ersättare för balanskonton 2025, KFKS 2024-
1380 
Protokoll styrelsemöte Boo nr 1 12 feb 2025  
KFKS 2024-00408 
Protokoll styrelsemöte CNAB nr1-2025 12 feb 
KFKS 2024-00407 
Information från Stortshlm om Salems kommuns uppsägning av 
överenskommelsen om bibehållet kostnadsansvar vid flyttning till 
särskilt boende mellan kommunerna i Stockholms län  
KFKS-2025-00283 
Protokoll från 
KSSU 2025-02-11 
KSTU 2025-02-12 
KSAU 2025-02-18 
KSVU 2025-02-18 

 

- - - - - 
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§  35 KFKS-2025-00001 

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälda delegationsbeslut till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Delegationsbeslut, KS 2025-03-03 
 

Ärende 
 

Beslutsfattare 
 

Datum 
 

1.  Upphandling av Vidareutbildning 
förskola 
Dnr: KFKS-2024-01259 

Helena Ekwall 2025-01-17 

2.  Tillägg till ansökan om 
lantmäteriförrättning för 
Morningside Marina 
KFKS-2021-00960 

Projektledare, 
Exploateringsenheten 

2025-01-27 

3.  Beslut om certifikatupplåning 
2025-01-31 – 2025-04-30 
KFKS 2025-00167 

Finanschef 
 

2025-01-29 

4.  Beslut om kommunal borgen till 
Nacka vatten och avlopp AB:s lån 
hos Kommuninvest i Sverige AB, 
2025-01-28—2029-11-12 
KFKS 2025-00142 

Bitr ekonomi och 
finansdirektör i förening 
med finanschef 

2025-01-24 

5.  Stambyte Gamla Landsvägen 28 
A-D 
KFKS 2023-01317 

Enhetschef 
Fastighetsenheten 

2025-02-13 

6.  Lägenhetsdörrar Boo kyrkväg 9A 
KFKS-2024-01131 

Enhetschef 
Fastighetsenheten 

2024-11-06 

7.  Dörrar Gamla Landsvägen 28  
KFKS-2024-00410 

Enhetschef 
Fastighetsenheten 

2024-11-06 

8.  Digitalt passersystem Gamla 
Landsvägen 28 
KFKS-2024-00410 

Enhetschef 
Fastighetsenheten 

2024-11-06 

9.  Dörrar Kommunalvägen 1 och 3 
KFKS-2024-01132 

Enhetschef 
Fastighetsenheten 

2024-11-06 
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10.  Digitalt passersystem 
Kommunalvägen 1 och 3  
KFKS-2024-01132 

Enhetschef 
Fastighetsenheten 

2024-11-06 

11.  Renovering Kommunalvägen 3,  
lgh 1102 
KFKS-2024-00979 

Enhetschef 
Fastighetsenheten 

2024-10-18 

12.  Bygga om förskola till 
bostadslägenhet  
KFKS-2024-00894 

Enhetschef 
Fastighetsenheten 

2024-08-26 
 

13.  Tilldelningsbeslut i upphandlingen 
av juridiska informationstjänster 
KFKS-2024-01182 

Kanslidirektör 2025-01-29 

14.  Återtagande tilldelningsbeslut och 
ny tilldelning juridiska 
informationstjänster  
KFKS-2024-01182 

Kanslidirektör 2025-01-30 

15.  Överenskommelse om 
fastighetsreglering berörande 
Sicklaön 4025 och 4011, Järla 
station (250128) 
KFKS-2017/763 

Projektledare, 
exploateringsenheten 

2025-01-28 

16.  Revidering av bolagsordningen för 
Nacka Sicklaön 359:1 AB 
KFKS.2025-00178 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2025-02-04 

17.  Beslut att avbryta upphandling av 
Orminge Centrum etapp 4:3 
KFKS 2023-00789 

Stadsutvecklingsdirektör 2025-02-03 

18.  Redovisning av ekonomiskt stöd  
Brå (fullmakt) 
KFKS 2025-00180 

Stadsdirektör 2025-02-04 

19.  Beslut om obligationslån genom 
MTN-program på 400 miljoner 
2025-02-26—2030-11-26 
KFKS 2025-00276 
(Upplåning obligation nr 113)   

Finanschef 2025-02-20 

20.  Anlitande av konsult inom ramen 
för beslutade investerings- 
och/eller exploateringsåtgärder 
KFKS 2024-00721 
KFKS 2022-00300 
KFKS 2024-01078 

Projektledare, 
planenheten 

2025-01-31 
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21.  Tillförordnande av stadsdirektör 
under frånvaro vecka 9 2025 
KFKS-2025-00239 

Stadsdirektör 2025-02-11 

22.  Tillförordnande av kanslidirektör 
under frånvaro vecka 9 2025  
KFKS 2025-00244 

Kanslidirektör 2025-02-12 

23.  Tilläggsavtal för Grön Bilaga 
avseende arrende för 
koloniverksamhet inom del av 
fastigheten Mensättra 1:1 
KFKS-2025-00240 

Gruppchef, 
Fastighetsenheten  

2025-02-12 

24.  Tilläggsavtal för Grön Bilaga 
avseende arrende för 
koloniverksamhet inom del av 
fastigheten Kummelnäs 1:497, 8:1 
och 11:25 
KFKS-2025-00241 

Gruppchef, 
Fastighetsenheten 

2025-02-12 

25.  Tilläggsavtal till avtal 2 avseende 
förtydligande av nyttjanderätt 
enligt järnvägsplan vid station 
Sickla (Förlängning av 
nyttjanderätt avseende yta T4-403) 
KFKS 2017/763 

Stadsutvecklingsdirektör 2025-02-12 

26.  Fullmakt att företräda kommunen 
vid hyres- och arrendenämnden i 
Stockholm i ärenden om ändring 
av hyresvillkor 
KFKS 2024-776 
KFKS 2024-777 
KSKS 2024-780 

Stadsdirektör 2025-02-12 

27.  Överlåtelse av kommunal mark 
från Björknäs 1:1 till Björknäs 
1:980  
KFKS 2024-00502 

Handläggare, 
Fastighetsenheten 

2024-05-21 

28.  Upplåtelse av avtalsservitut inom 
kommunägda fastigheten Sicklaön 
37:11 till förmån för Reningsverket 
1 
KFKS-2024-01093 

Gruppchef, 
Fastighetsenheten 

2024-10-24 
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29.  Medgivande om upplåtelse av 
kommunal mark till Sicklaön ga:31 
KFKS-2025-00079 

Handläggare, 
Fastighetsenheten 

2025-01-31 

30.  Återrapportering av 
delegationsbeslut kränkande  
behandling, trakasserier och  
sexuella trakasserier januari 2025 
KFKS 2025-00253 

Utbildningsstrateg, 
Välfärd skola 

2025-02-17 

31.  Medgivande till avsteg från 
Sidoavtal till Tomträttsavtal. 
KFKS 2020-734 

Enhetschef 
Exploateringsenheten 

2024-12-17 

32.  Tilldelningsbeslut i upphandlingen 
av elenergi 
KFKS 2024-01140 

Trafik- och 
fastighetsdirektör 

2025-02-10 

33.  Tilldelningsbeslut i upphandlingen 
av ramavtal golvarbeten 2024 
KFKS 2024-01051 

Trafik- och 
fastighetsdirektör 

2025-02-10 

34.  Uppsägning av arrendeavtal 
A199603-001 på del av fastigheten 
Neglinge 2:1 i Nacka kommun 
KFKS 2025-00271 

Gruppchef,  
Fastighetsenheten  

2025-02-19 

35.  Uppsägning av bostadshyresavtal 
KFKS 2023-00239 

Gruppchef,  
Fastighetsenheten 

2025-02-20 

36.  Kommungemensam 
informationshanteringsplan för 
allmän administration 
KFKS 2025-00262 

Enhetschef, Juridik- och 
kanslistaben 

2025-02-20 

37.  Avtalsservitut för elledning inom 
stadsbyggnadsprojekt Samordning 
Orminge C 
KFKS 2016-803 

Projektchef, 
exploateringsenheten 

2025-02-20 

38.  Upphävande av onyttiga servitut 
till förmån för kommunala 
fastigheter i Älta 
KFKS-2025-00257 

Handläggare, 
fastighetsenheten 

2025-01-22 

39.  Arrendeavtal A200302-002 
avseende keramikverksamhet och 
virkesupplag inom del av Tollare 
1:3 
KFKS-2025-00156 

Gruppchef,  
Fastighetsenheten 

2025-02-21 
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40.  Avtalsservitut gällande Backeböl 
1:373 
KFKS 2022-521 
(ärendet tillhörande 
exploateringsenheten) 

Projektchef 
Anläggningssenheten  

2025-02-13 

41.  Kommungemensam 
informationshanteringsplan för 
personaladministration 
KFKS 2025-00272 

Enhetschef, Juridik- och 
kanslistaben 

2025-02-21 

 

- - - - - 
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§  36 KFKS-2024-00534 

Antagande av Klimat- och miljöprogram 2025–2040 för 
Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige antar mijöutskottets förslag till klimat- och miljöprogram 
2025-2040 i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, med följande tillägg och 
ändringar. 

a. Under rubriken Förord på s 3 i programmet, andra stycket, rad 2, görs 
följande tillägg: …frisk miljö. Med stark ekonomisk tillväxt kan vi skapa resurser 
för angelägna klimat- och miljöåtgärder. 

b. På s 12, fjärde punkten, rad 2, görs följande tillägg: …cykling och gång, 
kollektivtrafik samt övergång till elfordon och andra lösningar…  

c. På s 12, fjärde punkten, rad 3, görs följande tillägg: …övergång till 
förnyelsebara eller fossilfria drivmedel.  

d. På s 12, femte punkten, rad 1, görs följande tillägg: Energi och elektrifiering… 

e. På s 12, femte punkten, rad 1, görs följande tillägg: …förnybar eller fossilfri 
energi…  

f. På s 20, tredje punkten, rad 2, görs följande tillägg: … cykling, kollektivtrafik 
och övergång till fler elfordon…  

g. På s 27 ändras den andra rubriken till RÅDIGHET OCH SAMVERKAN 
(dvs målkonflikter stryks). 

2. Under förutsättning av beslut enligt punkten 1 upphör nuvarande miljöprogram 
2016-2030 att gälla. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har tagit fram ett nytt klimat- och miljöprogram som ersätter nuvarande 
miljöprogram för 2016–2030, i enlighet med uppdrag från kommunstyrelsen. Programmet 
syftar till att tydliggöra kommunens klimat- och miljöambitioner och innehåller mätbara 
mål och indikatorer som möjliggör uppföljning av faktiska effekter i klimat- och 
miljöarbetet. Det bygger på inriktningsmål som ska skapa förutsättningar att maximera 
effekt och har formulerats med hänsyn till Agenda 2030, koldioxidbudgeten och andra 
styrdokument. Programmet innehåller tre övergripande inriktningsmål, vart och ett med tre 
effektmål. 
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Ett klimatpositivt och cirkulärt Nacka: Utsläppen från både kommunorganisationen och 
Nacka som helhet ska minska med i snitt 12 % årligen, och cirkulariteten ska öka 
kontinuerligt. 

Ett grönare Nacka med livskraftiga natur- och vattenmiljöer: Nackas invånare ska få bättre 
tillgång till natur och vatten, de gröna och blå miljöerna ska öka, och den biologiska 
mångfalden ska stärkas. 

Ett klimatanpassat och hälsosamt Nacka: Områden som riskerar drabbas av 
klimatförändringarnas effekter ska minska, bullerexponering ska reduceras, och farliga 
ämnen ska elimineras. 

Programmet är ett strategiskt dokument som guidar kommunens långsiktiga klimat- och 
miljöarbete, men det praktiska genomförandet sker genom åtgärder och 
verksamhetsplanering i nämnder och bolag. En internremiss under hösten 2024 samlade 
synpunkter från kommunens organisation, där behov av resurser, tydligare indikatorer och 
metodstöd för uppföljning identifierades. Synpunkter kring otydliga mål och behov av 
harmonisering med andra styrdokument har resulterat i justeringar av både mål och 
formuleringar. 

Genomförandet av programmet kräver en integrering i kommunens årliga mål- och 
budgetarbete. En särskild vikt läggs vid samverkan med externa aktörer, såsom 
civilsamhället och näringslivet, för att hantera utmaningar och skapa innovativa, hållbara 
lösningar. Programmet uppdateras regelbundet för att möta förändrade behov och 
omvärldsförutsättningar. 

Ekonomiska konsekvenser hanteras inom ramen för kommunens ordinarie processer, och 
investeringar prioriteras baserat på största möjliga klimat- och miljönytta. Programmet har 
potential att skapa betydande positiva effekter för Nackas invånare, med särskilt fokus på 
framtida generationer, genom att främja ett hållbart och klimatsmart samhälle. 

Den version av Klimat- och miljöprogrammet som går till kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige för beslut kommer att vara layoutad i enlighet med Nackas grafiska 
profil. Bilaga 1 Klimat- och miljöprogram som utsänds inför beslut i KSMU är inte 
layoutad, innehållet är dock det samma. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 februari 2025 §5 (bordläggning) 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 21 januari 2025 § 3 
Tjänsteskrivelse daterad den 12 december 2024 
Bilaga 1 Klimat- och miljöprogram 2025–2040 för Nacka kommun, layoutad version 
Bilaga 2 Klimat- och miljöprogram 2025 – 2040 för Nacka kommun, Bilaga 1 och 2 
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Bilaga 3 Redogörelse av inkomna synpunkter på förslag till nytt klimat- och 
miljöprogram 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till följande förslag till beslut:  

”Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar miljöutskottets förslag till klimat- 
och miljöprogram i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, med följande tillägg och 
ändringar. 

a. Under rubriken Förord på s 3 i programmet, andra stycket, rad 2, görs följande 
tillägg: …frisk miljö. Med stark ekonomisk tillväxt kan vi skapa resurser för angelägna 
klimat- och miljöåtgärder. 

b. På s 12, fjärde punkten, rad 2, görs följande tillägg: …cykling och gång, 
kollektivtrafik samt övergång till elfordon och andra lösningar…  

c. På s 12, fjärde punkten, rad 3, görs följande tillägg: …övergång till förnyelsebara 
eller fossilfria drivmedel.  

d. På s 12, femte punkten, rad 1, görs följande tillägg: Energi och elektrifiering… 
e. På s 12, femte punkten, rad 1, görs följande tillägg: …förnybar eller fossilfri energi…  
f. På s 20, tredje punkten, rad 2, görs följande tillägg: … cykling, kollektivtrafik och 

övergång till fler elfordon…  
g. På s 27 ändras den andra rubriken till RÅDIGHET OCH SAMVERKAN (dvs 

målkonflikter stryks).” 
 
I ovanstående yrkande instämde Johan Krogh (C), Mikael Carlsson (NL), Karin Teljstedt 
(KD), Gunilla Grudevall-Steen (L)och Henrik Unosson (S).  
 

Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till miljöutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns följande förslag: Tomas Ottossons 
yrkande om bifall till miljöutskottets förslag samt Mats Gerdaus yrkande om tillägg och 
ändringar till miljöutskottets förslag.  

Ordföranden konstaterade vidare att det endast fanns ett huvudförslag, miljöutskottets 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

Därefter ställde ordföranden Mats Gerdaus förslag mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att även bifalla detta.  

 



 
17 (75) 

 2025-03-03 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna:  
Vi moderater är optimistiska klimatrealister och är övertygade om att mänskligheten 
kommer att lösa klimatkrisen, på samma sätt som vi löst andra svåra samhällsproblem 
tidigare. Inte utan stora ansträngningar förstås, men det går.  
Historien visar att vi har rätt. Sedan år 2000 har utsläppen av växthusgaser minskat med 
30% i Nacka, från 2,96 till 2,1 ton koldioxid/person. Det visar den koldioxidrapport som 
Klimatsekretariatet tagit fram. Den genomsnittlige Nackabon släpper ut hälften så mycket 
som den genomsnittlige svensken. Om man räknar bort utsläppen från utrikes sjö- och 
flygtrafik (som står för över hälften av utsläppen men är svåra för Nacka kommun att 
påverka) så blir det ännu mycket bättre. Då är de faktiska utsläppen från just Nacka 0,9 
ton/person i stället, en halvering jämfört med år 2000. De utsläpp som minskat i Nacka är 
främst från uppvärmning (från 40,6 kiloton till 2,8 kiloton) och inrikes transporter (från 
90,2 kiloton till 77,2 kiloton).  
Det går alltså att vända utvecklingen med konkreta åtgärder, snarare än med symbolpolitik! 
Avveckling av oljepannor, utbyggnad av fjärrvärme, massor av solcellsanläggningar, 
utbyggnad av laddstationer och cykelbanor och återställande av våtmarker är exempel på 
åtgärder som vi genomfört och som ger resultat.  
Nu tar vi nya tag. Kommunen som organisation kan inte lösa klimatkrisen själv, utan det 
måste vi göra tillsammans med invånare och företag. Det fordrar en näringslivsvänlig 
politik som gör att företagen vill och vågar investera i ny teknik. Med teknikutveckling, 
högre krav i upphandlingar, fortsatt omställning av transportsektorn (tunnelbanebygget är 
vår största klimatinvestering!), klimatsmart byggande, men framför allt med ett väldigt 
målmedvetet fokus på resultat så kommer vi att minska vårt klimatavtryck ännu mycket 
mer. De största utsläppen av växthusgaser i Nacka kommer fortfarande från 
transportsektorn och därför behöver man fokusera insatserna här. Vi behöver en snabbare 
övergång från bensin- och dieseldrivna bilar till elfordon och utbyggnad av 
laddinfrastrukturen, inte minst för tunga fordon.   
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att miljöprogrammet är väldigt bra och hoppas och tror att det kommer 
att ha positiva effekter på miljöarbetet i kommunen. Vi i Nackalistan har länge arbetat för 
att områden i Nacka med höga naturvärden som Trolldalen, Ryssbergen och Sarvträsk inte 
ska exploateras,Vi vill att de ska sparas i sin helhet. De är oerhört viktiga för att mildra 
effekterna av klimatförändringar, för den biologiska mångfalden och för att bevara våra 
viktiga gröna kilar och spridningsvägar för växter och djur. Vi tycker att arbetet med 
framtagandet av programmet på många sätt fungerat bra även om vi gärna hade sett att 
man skickat programmet på remiss även utanför kommunorganisationen. Nu är det viktigt 
att detta blir ett levande och styrande dokument och att vi alla partier i Nacka ser till att 
skjuta till de finansiella resurser som behövs i våra budgetar för att nå de mål som vi sätter 
upp i programmet. Nackalisan anser att nu måste detta gå från en skrivbordsprodukt till ett 
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fungerande program ute i kommunen, vi vill ju årligen utvärdera det sen och kan tänka oss 
att komma med förändringar då men nu måste vi igång med det. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Det är ett gediget och modigt klimatprogram som – förutsatt att det verkställs i alla delar – 
faktiskt möjliggör den gröna omställningen till ett klimatneutralt Nacka till 2040. 
Målsättningarna och nyckeltalen är rimliga, även om vi redan nu kan se att de kommer bli 
svåra att nå. Flera verksamheter har meddelat att deras aktuella budgetramar inte räcker för 
att de ska kunna nå högre mål än de gör i dagsläget. 
Klimat- och miljömålen som läggs fram i programmet, som är nödvändiga att uppnå för en 
lyckad omställning, kräver att stora förändringar sker redan nu, och därför anser 
Vänsterpartiet att det är nödvändigt att Nackas minoritetsstyre beviljar en tilläggsbudget så 
att större satsningar kan göras redan i år. 
Programmets tidshorisont, som sträcker sig till 2040, är lång – vilket är naturligt för ett 
program av den här arten. Det kommer krävas en gedigen politisk samsyn i Nacka 
kommun för att vi under de fem kommande mandatperioderna ska klara av att leverera den 
politik och de ekonomiska prioriteringar som krävs för att programmets mål ska gå att nå. 
Samma mål måste kvarstå och gälla även om en annan mandatfördelning skulle resultera i 
att kommunen får ett annat styre. Hur målen nås kan möjligen variera, men själva 
målsättningarna bör betraktas som partipolitiskt oberoende. 
Av den anledningen anser Vänsterpartiet att inledningen av förordet borde ändrats så att 
det i stället för meningen ”I Nacka strävar vi efter en långsiktig och grön tillväxt som inte 
bara är ekonomiskt stark utan också bidrar till en frisk miljö” stod “I Nacka strävar vi efter 
en långsiktigt hållbar grön omställning, och det kan förutsätta både en tillväxt i grön 
ekonomi och nödvändig hushållning med resurser ”. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Nästan två år efter att vi föreslog att ett nytt miljöprogram skulle tas fram är vi nu äntligen 
ett steg närmare nytt klimat- och miljöprogram som höjer ambitionerna och accelererar 
hållbarhetsarbetet i Nacka. När mycket i världen känns på väg åt fel håll tar vi i Nacka en 
annan väg, och satsar mer. Det är glädjande att det finns en stor enighet kring arbetet och 
att det finns resurser att arbeta med frågorna tack vare den nya klimatstrategiska enheten.  
Miljöpartiet tycker det är bra och ambitiösa mål även men hade också önskat en tydlig 
målsättning kring rättvis klimatomställning. Människors påverkan på miljö och klimat samt 
möjlighet att ställa om är olika beroende på bl.a. socioekonomiska faktorer och det är 
viktigt att ha med sig i allt arbete. Delaktighet och acceptans är även de två viktiga 
hörnstenar i förändring som målet om rättvis klimatomställning fångar upp på ett bra sätt. 
Utöver kopplingen till kommunens övriga mål och inte minst budget, så blir 
rättviseaspekterna viktiga att ha med sig i genomförandet och uppföljningen av 
programmet och vi kommer fortsatt bevaka detta. 
- - - - - 
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§  37 KFKS-2024-00397 

Motion – SSPF inom ramen för Nacka kommuns 
ordinarie verksamhet 
Inkom den 18 mars 2024 av Johanna Kvist m.fl., (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att arbetet med SSPF (samverkan mellan skola, socialtjänst, 
polis och fritidssektor) från och med januari 2025 drivs inom ramen för socialnämndens 
ordinarie verksamhet och budget. Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att SSPF ska drivas inom ramen för socialnämndens ordinarie 
verksamhet och budget och därmed avslutas som projektform.  

Sedan motionen väcktes har socialnämnden sökt och beviljats medel från 
kommunfullmäktige i mål- och budget 2025 – 2027 för att inom ramen för sin verksamhet 
ha möjlighet att driva SSPF med fem samordnartjänster, varav fyra tjänster riktade till barn 
och unga och en tjänst riktad till föräldrar, för att skapa kontinuitet och långsiktighet i det 
redan pågående arbetet.   

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens trygghetsutskott den 12 februari 2025 § 2 
Tjänsteskrivelse daterad den 28 januari 2025 
Bilaga 1 Motionen  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde den 18 juni 2024 

 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
trygghetsutskottets förslag.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Johanna Kvists yrkande, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta.  
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Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande för Moderaterna:  
Det här är verksamhet som på riktigt gör skillnad för Nackaborna. Det förebyggande 
arbetet är en grundbult i Nackas sociala arbete; barn och unga ska i rätt tid få rätt insats av 
rätt instans. Det är positivt att det tack vare regeringens politik också blir ett lagkrav i hela 
Sverige. De som arbetar med SSPF, dvs det samordnade arbetet mellan socialtjänst, skola, 
polis och fritidsverksamhet, gör ett oerhört viktigt arbete. Vi i Alliansen såg att arbetet gav 
resultat och man kunde skruva till dem inom ramen för den projektverksamhet som de 
bedrevs inom. Utifrån det valde Alliansen att i höstens budgetförslag för 2025 permanenta 
SSPF inom ramen för Nacka kommuns ordinarie verksamhet. Det ger oss möjlighet att 
framåt och över tid driva SSPF med hela fem (!) samordnartjänster. 
 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Socialdemokraterna la motionen för att ge samordnarna inom SSPF (samarbetet mellan 
skola, socialtjänst, polis och fritid) bättre förutsättningar att jobba målmedvetet, långsiktigt 
och strategiskt med ungdomar som är i behov. Vi är glada över att vårt förslag sedan första 
januari 2025 blivit verklighet. 
Socialnämnden beslutade i juni 2024 att föreslå att kommunfullmäktige ställer sig positiv till 
förslaget i vår motion. Det vill säga att samverkan mellan skola, socialtjänst, polis och 
fritidssektorn, SSPF, ska drivas inom ramen för socialnämndens ordinarie verksamhet och 
budget och därmed avslutas som projektform. I mål- och budget 2025 gavs sedan detta 
uppdrag och nu ser vi fram emot att fortsätta följa de det framgångsrika arbetet inom 
SSPF. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan är väldigt glada att SSPF från och med 2025 kommer finansieras som en 
ordinarie verksamhet inom socialtjänsten. Det är något som vi under många år har arbetat 
med på olika sätt. SSPF är en väldigt viktig verksamhet som med gott resultat arbetar 
förbyggande, vi är glada att de nu får en större trygghet och kan arbeta långsiktigt. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till att arbetet med samverkan mellan skola, socialtjänst, polis och 
fritidssektorn (SSPF) ska drivas inom ramarna för socialnämndens ordinarie verksamhet 
och budget, och att det arbetet därmed avslutas i projektform. Metoden SSPF involverar 
flera aktörer och vårdnadshavare för att ge ett mer övergripande och effektivt stöd för barn 
och unga, särskilt dem som är i utsatta situationer eller i riskzonen för kriminalitet. 
Metoden har tidigare uppvisat goda resultat och det är bra att Nacka kommun nu gör en 
långsiktig satsning i den här riktningen. 
Precis som tjänsteskrivelsen lyfter träder den nya socialtjänstlagen i kraft 2025-07-01. Då 
kommer Nacka att stå inför nya krav, bland annat att det förebyggande arbetet ska stärkas 
och att socialtjänsten ska göras mer lättillgänglig. Att SSPF då inlemmas i den ordinarie 
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verksamheten kommer utgöra en viktig del av kommunens förebyggande arbete. 
Vänsterpartiet anser dock att det är viktigt att även annat förebyggande arbete prioriteras, 
så att man kan minskar riskerna för utsattheten bland barn och unga i en tidigare ålder. 
Aspekter som en välfungerande skolgång, tillgång till meningsfull fritid och ett tillgängligt 
och tidigt föräldrastöd utgör tidiga förebyggande insatser, men är också mer allmänna 
element i en grundläggande och god välfärd. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Miljöpartiet har i våra budgetar de senaste åren satsat på att stärka SSPF så att en 
permanent finansiering nu finns på plats är mycket välkommet och helt i linje med våra 
budgetförslag genom åren. 
 

- - - - - 
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§  38 KFKS-2023-01288 

Motion – Förbättra sökbarheten för kommunens 
handlingar och protokoll 
Inkom den 11 december 2023 av Kristina Granlund (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett arbete i linje med intentionerna bakom 
förslagen i motionen att utveckla sökfunktionen bland annat inom ramen för 
framtidsfondsprojektet Nacka.se – tillit och tillgänglighet. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att sökfunktionen under Kommun & Politik ses över och snarast 
ersätts med en tjänst där man snabbt och enkelt kan söka bland alla handlingar och 
protokoll (med undantag av sekretesshandlingar) bakåt i tiden för samtliga av Nacka 
kommuns nämnder och utskott samt att det görs möjligt att under ”Handlingar och 
protokoll” göra sökningar i varje enskild nämnd, utskott eller i kommunfullmäktiges 
handlingar så långt tillbaka som minst 2014 eller längre. 

Juridik- och kanslistaben har inhämtat synpunkter från objektsförvaltningen i objektet 
Besluta och bevara samt kommunikationsstaben. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 februari 2025 § 29 
Tjänsteskrivelse daterad den 31 januari 2025 
Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Mikael Carlssons yrkande, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta.  

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är bra att arbetet med att förbättra sökfunktionen för 
kommunens handlingar och protokoll pågår, men vill betona vikten av en snabbare och 
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mer transparent process. Motionen, som syftar till att säkerställa att allmänheten och 
beslutsfattare enkelt kan söka och granska kommunala dokument, belyser ett 
grundläggande problem med tillgänglighet i Nacka kommuns digitala plattformar. Denna 
motion skrev vi i december 2023 Efter det har framtidsfondsprojektet Nacka.se 2025 – tillit 
och tillgänglighet som inkluderar en översyn av sökfunktionen beslutats vilket är i samma 
andemening som vår motion. Tyvärr har projektet försenats till februari 2025. Vi anser att 
en funktion som möjliggör enkla, tillgängliga och effektiva sökningar bör vara en prioritet, 
särskilt då transparens och insyn är fundamentala principer i en demokratiskt styrd 
kommun. Just nu befinner vi oss i en situation där sökbarheten nästan försämrats det 
senaste året pga avbrytandet av införandet av Ciceron. Det är nu väldigt spretigt, många 
nämnder använder inte ciceron medan andra gör det I projektet med att införa ciceron så 
var en stor fördel just att det skule bli lättare att söka på handlingar.. Det är inte så att vi låst 
oss till att det behöver vara en egenutvecklad sökmotor utan vi kan använda de som finns 
bara dokumenten blir lätta att hitta. 
Nackalistan anser att motionens intentioner kommer att uppfyllas om framtidsprojektet 
som nu är igång faller väl ut, vi nöjer oss därför med det svar vi fått men kan återkomma på 
nytt om inte projektet leder till det vi hoppas på. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Att kunna söka fram relevant information är viktigt ur ett demokratiskt perspektiv, både 
för beslutsfattare och för allmänhet. För många år sedan yrkade vi i Miljöpartiet att ett nytt 
system för diarienummer skulle tas fram för att förbättra sökbarheten då vi såg ett behov 
av detta. Att kontinuerligt se över och förbättra sökbarheten är naturligtvis viktigt och ett 
arbete som påverkas - men även säkerligen förändras - i takt med utvecklingen av AI. 
 

- - - - - 
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§  39 KFKS-2022-00445 

Reviderat inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Planiavägen-Järlaleden, fastigheten Sicklaön 40:12 med 
flera, i Sickla 
Reviderad inriktning och beslut om tilldelning av utökad budget för utredningsarbete 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut.  

1. Kommunstyrelsen beviljar utökad budget för stadsbyggnadsprojekt Planiavägen-
Järlaleden med -3,5 miljoner kronor netto fördelat på 0 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och 3,5 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

2. Kommunstyrelsen noterar att budget för investeringsintäkt om 2,9 miljoner kronor 
lämnas åter. 

3. Kommunstyrelsen noterar att omstart av stadsbyggnadsprojekt Planiavägen-
Järlaleden ska ske med särskilt fokus på att minska kostnaderna vilket kan innebära 
avvikelser mot kommunstyrelsens inriktningsbeslut från den 13 juni 2022 och 
avsteg från kommunens tekniska handbok. 

Sammanfattning av ärendet 
Förslag till reviderat inriktningsbeslut behandlades vid kommunstyrelsens sammanträde 
den 25 november 2024. Kommunstyrelsen hänvisade till kommunfullmäktiges beslut den 
18 november 2024 i Mål och budget 2025-2027 och återremitterade ärendet med följande 
motivering: Kommunstyrelsen noterar att kommunfullmäktige har beslutat att 
stadsbyggnadsprojektet Planiavägen-Järlaleden ska omstartas, utifrån nya förutsättningar 
och med särskild ambition att minska kostnaderna. I det ingår att se över vilka åtgärder 
som är absolut nödvändiga att genomföra. Ärendet behöver omarbetas utifrån dessa 
förutsättningar. Om möjligt bör ett reviderat ärende presenteras för kommunstyrelsen till 
sammanträdet 16 december 2024. 

Med anledning av kommunstyrelsens återremiss avser stadsbyggnadsprojekt Planiavägen-
Järlaleden att utreda möjliga kostnadsbesparande åtgärder och söker enligt nu aktuellt 
förslag till beslut utökad budget för utredningsarbete med syfte att begränsa 
stadsbyggnadsprojektets totalkostnad. Ytterligare medel kommer att sökas i senare skede 
för att, baserat på resultat av utredningarna, inarbeta förändringar och slutföra projektering 
av systemhandling. Målsättningen är att investeringsutgifterna för stadsbyggnadsprojekt 
Planiavägen-Järlaleden som helhet ska minska. 
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En utökad budget föreslås således tilldelas för stadsbyggnadsprojekt Planiavägen-Järlaleden 
med totalt -3,5 miljoner kronor netto fördelat på 0 miljoner kronor i investeringsinkomster 
och 3,5 miljoner kronor i investeringsutgifter.  

Stadsbyggnadsprojektet återlämnar även beviljad intäktsbudget om 2,9 miljoner kronor 
eftersom motsvarande kostnad som skulle erlagts av Nacka vatten och avfall AB inte 
kommer att upparbetas för detta ändamål inom detta stadsbyggnadsprojekt.  

Stadsbyggnadsprojektet är beläget i Sickla och innefattar huvudsakligen Planiavägen, del av 
Järlaleden samt del av den privatägda fastigheten Sicklaön 117:17.  

Stadsbyggnadsprojektet ska enligt inriktningsbeslut från 2022 säkerställa avledning av 
dagvatten och skyfall från projektområdet till Kyrkviken, möjliggöra uppdimensionering av 
ledningsinfrastruktur, förbättra framkomligheten för fotgängare och cyklister samt anpassa 
projektområdet till den nya stadsmiljö som planeras i Sickla med tillkommande bostäder 
och arbetsplatser.  

Upparbetade kostnader uppgår till 21,0 miljoner kronor vilket överstiger den redan 
beviljade budgeten för investeringsutgifter om 20,7 miljoner kronor.  

Målsättningen är att stadsbyggnadsprojektet, som består av en övergripande allmän 
anläggning, till stor del ska kunna finansieras genom uttag av övergripande 
exploateringsersättning från exploatörer i stadsutvecklingsprojekt inom Sickla i enlighet 
med program för markanvändning samt genom intäkter från försäljning av kommunal 
mark. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 3 februari 2025 § 15 (bordläggning) 
Tjänsteskrivelse daterad den 7 januari 2025 
Bilaga 1 Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Mats Gerdaus yrkande, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan står bakom beslutet att bevilja utökad budget för stadsbyggnadsprojekt 
Planiavägen-Järlaleden i syfte att möjliggöra fortsatt utredningsarbete och 
kostnadseffektivisering. Vi tycker det är viktigt att projektet anpassas till nya ekonomiska 



 
26 (75) 

 2025-03-03 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

förutsättningar och att fokus ligger på att minska kostnaderna samtidigt som man får en bra 
och fungerande lösning. 
Vi vill understryka vikten av att stadsbyggnadsprojektet fortsatt säkerställer god 
framkomlighet för fotgängare, cyklister och bilar samt att åtgärder för dagvattenhantering 
genomförs på ett långsiktigt hållbart sätt. Det är avgörande att den planerade 
stadsutvecklingen i Sickla kan fortgå utan onödiga förseningar.Vi förutsätter att framtida 
förändringar i projektets omfattning eller ambitionsnivå tydligt redovisas för 
kommunstyrelsen. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet har förståelse för att de investeringskostnader som uppstått till följd av 
kommunens bristande kostnadskontroll i stadsutvecklingen nu föranleder att 
stadsbyggnadsprojektet Planiavägen-Järlaleden behöver omstartas. Enligt beslutsunderlaget 
är syftet att omstarten ska göras ”utifrån nya förutsättningar och med särskild ambition att 
minska kostnaderna. I det ingår att se över vilka åtgärder som är absolut nödvändiga att 
genomföra”. 
Enligt Vänsterpartiet hör en lösning för behandling och rening av dagvatten från 
avrinningsområdet som på tillfredsställande vis säkerställer att Kyrkvikens reningsbassängs 
inte överbelastas till det absolut nödvändiga att genomföra. Kyrkvikens vattenkvalitet har 
varit låg under lång tid. Nu har dessutom en badplats anlagts intill reningsbassängerna, 
vilket utgör ett ytterligare skäl – utöver rena miljöhänseenden – till att 
dagvattentillströmningen inte får äventyra vattenkvalitén. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Projektet Planiavägen-Järlaleden är tänkt att finansieras genom exploateringsersättningar 
och markintäkter från Sickla och övriga centrala Nacka. Det handlar om väldigt stora 
pengar och det är därför viktigt att projektledningen har stenkoll på exploateringsekonomin 
så att projektet inte slutar med ett stort underskott som måste finansieras på något annat 
sätt. 
Vi i Miljöpartiet påpekade redan för flera år sedan, när kostnaderna för Sickla Industriväg 
skenade, att större komplexa stadsbyggnadsprojekt kräver erfarna och engagerade 
projektledare under hela genomförandefasen. Trots detta har det varit mycket “business as 
usual” med fortsatt skenande kostnader, inte minst i de intilliggande projekten 
Värmdövägen och Kyrkviken. Vi hoppas nu att alla dyrköpta erfarenheter har tagits tillvara, 
så att vi slipper en upprepning även här. 
Miljöpartiet såg fram emot upphöjningen av Saltsjöbanan. Beslutet om att skrota 
upphöjningen för att “spara pengar”, påverkar tyvärr ekonomin negativt både här och i 
närliggande stadsbyggnadsprojekt. Idag är det också högst oklart hur markföroreningarna i 
Sydvästra Plania kommer att påverka exploateringsekonomin. Även det regionala 
vansinnesprojektet Östlig förbindelse som alla politiska partier i Nacka förutom vi i 
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Miljöpartiet och Vänsterpartiet vurmar för, påverkar med både ökad komplexitet och 
ökade kostnader. 
Mycket av problematiken i det här och närliggande stadsbyggnadsprojekt handlar om 
dagvattenhantering, hur vi ska ta hand om dagvatten lokalt och hur dagvatten ska ta sig till 
reningsbassängen i Kyrkviken. Länsstyrelsen ser bassänglösningen som temporär, inte som 
något långsiktigt hållbart. Bassängen beräknas bara sedimentera knappt hälften av de 
näringssalter (fosfor och kväve) som rinner dit, resten rinner ut i Kyrkviken. Kommunen 
har ansökt om att få behålla lösningen med reningsbassäng i 100 år, men enligt en dom 
från Mark- och miljödomstolen 2018 får dagvattenanläggningen i Kyrkviken endast 
användas under 15 år, från och med det datum den togs i drift. Miljöpartiet har genom åren 
motionerat om flera alternativa förslag till dagvattenhantering i Sicklaområdet. Det kanske 
börjar bli dags att damma av en del av våra förslag för att ha lite framförhållning. Om 13 år 
upphör det 15-åriga tillståndet. 
 
- - - - - 
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§  40 KFKS-2017-01016 

Reviderad budget för stadsbyggnadsprojektet Norra 
Nobelberget på fastigheten Sicklaön 83:46 med flera i 
Sickla 
Beslut om tilldelning av utökad budget för detaljplanskedet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar utökad budget för stadsbyggnadsprojekt Norra Nobelberget 
med -1,5 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 1,6 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och -3,1 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

Sammanfattning av ärendet 
Ett antal förutsättningar för stadsbyggnadsprojektet Norra Nobelberget har haft 
störrepåverkan än förväntat vilket har förlängt tidplanen. Störst påverkan har områdets 
geotekniska förutsättningar och närheten till Trafikverkets tunnlar för Södra länken samt 
Trafikförvaltningens anläggning för tvärbanan haft. Den förlängda tid 
stadsbyggnadsprojektet Norra Nobelberget pågått och de extra utredningar som krävts har 
fördyrat detaljplaneskedet. 

För att slutföra detaljplaneprocessen med målet att nå genomförandebeslut under kvartal 4 
2025 behöver stadsbyggnadsprojektet Norra Nobelberget tilldelas utökad budget. 

Kommunens utgifter för arbetet med detaljplanen bekostas av byggaktörerna enligt de 
planavtal som tecknats. Arbetet med detaljplanen bedöms generera ett netto på 0 kronor 
för kommunen. 

Det negativa nettot på totalt -4,2 miljoner kronor utgörs av 
genomförandesamordningskostnader som belastar stadsbyggnadsprojektet Norra 
Nobelberget under detaljplanefasen men som tas ut av exploatörerna efter att detaljplanen 
vunnit laga kraft som en del av den övergripande exploateringsersättningen för Sickla. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 februari 2025 § 19 
Tjänsteskrivelse daterad den 15 januari 2025  
Bilaga 1 Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.   
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Johan Kroghs (C) yrkande, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta.  

Protokollsanteckning 
Johan Krogh lät anteckna följande för Centerpartiet:  
Vi ser positivt på att utveckla norra Nobelberget. Det är ett attraktivt och 
kollektivtrafiknära område där exploateringen är tänkt att ske på mark som i huvudsak 
redan är ianspråktagen. För att göra området än mer attraktivt och trevligt för de boende 
bör trafikverkets grönytor söder om planområdet utvecklas till en grön stadspark. Tyvärr 
har intresset från Trafikverket hittills varit svalt men vi ser ett fortsatt behov av att driva 
frågan gentemot Trafikverket. Det är inte rimligt att Trafikverket sitter och håller på 
attraktiv parkmark i ett så pass centralt och viktigt bostadsområde. Skulle Trafikverket i 
senare skede behöva ytan vid en utbyggnad av t ex Östlig förbindelse, så är en 
parkanläggning en reversibel åtgärd. Det är fullt rimligt att ytan kan komma Nackabor och 
andra till glädje i väntan på detta. 
 
I ovanstående protokollsanteckning från Centerpartiet instämde Peter Zethraeus för 
Moderaterna och Henrik Unosson för Socialdemokraterna.   
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Projektets utveckling har kantats av förseningar och ökade kostnader, vilket återigen 
belyser behovet av en mer robust och realistisk planeringsprocess i kommunens 
stadsutvecklingsprojekt. Geotekniska utmaningar, närheten till kritisk infrastruktur såsom 
Trafikverkets tunnlar och tvärbanan samt sena ändringar i projektets utformning har 
medfört omfattande omtag och fördyringar. 
Vi ser med oro på att projektets detaljplaneskede har dragit ut på tiden och att ett 
genomförandebeslut nu skjuts fram till kvartal 4 2025, vilket ytterligare försenar 
produktionsstarten. Dessa förseningar innebär inte bara ökade kostnader utan riskerar även 
att fördröja viktiga samhällsfunktioner, såsom den planerade förskolan. 
Samtidigt konstaterar vi att projektet bedöms ge ett positivt netto till kommunen på cirka 
58 miljoner kronor vid färdigställande, vilket understryker vikten av att få projektet i mål. 
Vi anser dock att det krävs en tydligare strategi för att undvika framtida förseningar i 
liknande projekt och att kommunens riskhantering i stadsutvecklingsprocessen behöver 
stärkas. 
Vi betonar även vikten av att exploatörerna tar ett större ansvar för de ökade kostnaderna 
och att kommunen säkerställer att intäkterna från exploateringsersättningen används på ett 
effektivt sätt för att minimera ekonomiska risker. 
Vi tycker det är bra om man kan utöka förskolegården som planeras, vi tycker också det är 
viktigt att försöka få till en så optimal användning av det område som är reservat för 
eventuell östlig förbindelse. 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att Nacka kommun bör kontakta fastighetsägaren för att diskutera 
möjliga samarbeten som skulle kunna resultera i att det inom Norra Nobelberget byggs 
hyresbostäder med en hyressättning som medger att bostäderna efterfrågas av unga vuxna 
och barnfamiljer. 
 

- - - - - 
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§  41 KFKS-2015-00713 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 
Nybackakvarteret, fastigheterna Orminge 45:1 och 60:1, 
Boo 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt Nybackakvarteret. 

Information i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
natur- och trafiknämnden. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsbyggnadsprojekt 99943500 Nybackakvarteret startade i mars 2016 med mål om att 
skapa byggrätter för minst 200 lägenheter, skapa byggrätt för ny förskola samt andra 
verksamheter samt via anbudstävling få in aktuella marknadsvärden gällande byggrätter för 
hyresrätter respektive fri upplåtelseform i Orminge. 

Inom projektet har det uppförts 163 bostadsrätter, 217 hyresrätter, en förskola för cirka 
100 barn samt en mindre butikslokal. Vidare har det anlagts ett nytt skyddsrum för 360 
personer, 265 tillfälliga platser för infartsparkering samt en ny hundrastgård.  

Stadsbyggnadsprojektet hade en tilldelad budget om 56,9 miljoner kronor i utgifter och 
225,6 miljoner kronor i inkomster. Projektets utfall blev 62,1 miljoner kronor i utgifter och 
261 miljoner kronor i inkomster, vilket har genererat ett nettoöverskott på cirka 199 
miljoner kronor till kommunen. Därutöver har en kommunal fastighet upplåtits med 
tomträtt inom projektet. Tomträttsavgälden är för närvarande cirka 3,8 miljoner kronor per 
år, vilket medför ett nuvärde om cirka 85 miljoner kronor.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 11 februari 2025 § 21 
Tjänsteskrivelse daterad den 8 januari 2025 
Bilaga 1 Slutrapport 
Bilaga 2 Ärendeöversikt 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, stadsutvecklingsutskottets 
förslag, och att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 
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Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna:  
Det här är ett lyckat projekt. På platsen där en gammal barackskola en gång stod ser vi nu 
attraktiva bostäder. Kommunen har fått in 200 miljoner kronor – pengar som används till 
angelägna investeringar i idrott, skolor och vägar. Vi moderater anser att detta är en klok 
politik, att förädla mark och skapa nya värden och resurser som kan användas för alla 
Nackabors bästa. Vänsteroppositionen har under hela processen agerat för att kommunen 
skulle mindre mark men till ett lägre pris än marknadsvärde, dvs rea ut Nackabornas 
tillgångar. Med den politiken följer större lån, högre räntekostnader och höjd skatt. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan noterar att stadsbyggnadsprojektet Nybackakvarteret nu avslutas och att det 
ekonomiska utfallet har varit positivt. Samtidigt vill vi påminna om att vi tidigare har 
framfört kritik mot delar av projektets genomförande, framför allt avseende hanteringen av 
planprocessen och exploateringsstrategin. 
Projektet tog längre tid än planerat, och vi har vid upprepade tillfällen påpekat att tidiga 
markanvisningar måste ske på mer realistiska grunder. Att detaljplanen försenades med 
nästan ett år är ytterligare ett exempel på hur kommunens tidsplaner ofta är för 
optimistiska. Dessutom har vi varit kritiska till att en mer genomtänkt sammansättning av 
bostadsformer inte fullt ut förverkligades. 
Ekonomiskt sett har projektet genererat ett betydande överskott, vilket naturligtvis är 
positivt. Samtidigt så vi kan konstatera att trots att man här byggt strax under 400 bostäder 
så har inga större satsningar på idrottsytor eller kulturytor gjorts.  
Vidare saknar vi en helhetslösning kring trafiksituationen i Boo. Fler och fler flyttar in 
samtidigt som man inte satsar några större summor på ökad framkomlighet.  Vi tycker att 
det är viktigt att en del av det överskott som nu gjorts återinvesteras i Boo där bl.a ökade 
kulturytor och fungerande infrastruktur efterfrågas. 
Vi tycker att det är viktigt att kommunen lär av dessa erfarenheter och säkerställer att 
framtida stadsutvecklingsprojekt genomförs med mer realistiska tidsplaner, tydligare 
strategier för upplåtelseformer och en bättre långsiktig planering av infrastruktur och 
samhällsservice. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet vill lyfta fram att andelen hyresrätter som byggts i det här projektet är långt 
större än genomsnittet i Nacka på senare år, och då kommunens bestånd av hyresbostäder 
behöver stärkas välkomnar vi naturligtvis detta. Vi hoppas även att bostädernas 
hyressättning kommer medge att de efterfrågas av yngre vuxna och barnfamiljer, grupper 
som Nacka behöver satsa på att få hit. 
 
- - - - - 



 
33 (75) 

 2025-03-03 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  42 KFKS-2025-00082 

Årsbokslut 2024 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer bokslutet för 2024 i enlighet med bilagorna 1–5 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 12 februari 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen redovisar som helhet ett nettoutfall på -298,7 miljoner kronor, vilket är -
11,1 miljoner kronor sämre än budget för året. Det negativa resultatet beror främst på 
underskott inom välfärd och skola (-20,6 miljoner kronor), stadsledning (-7,1 miljoner 
kronor) och stadsutveckling (-4,3 miljoner kronor) jämfört med budget, samtidigt som 
överskott på brandförsvaret (3,6 miljoner kronor), fastighetsenheten (8,9 miljoner kronor) 
och välfärd samhällsservice (7,2 miljoner kronor) delvis balanserar underskottet. 

Kommunstyrelsens nettoutfall för projekt uppgår till 870,5 miljoner kronor, jämfört med 
budget om 526,2 miljoner kronor. Den negativa avvikelsen beror huvudsakligen på 
stadsutvecklingsportföljen och inom den försenade markförsäljningar i Orminge och 
Sickla, samt förseningar i flera projekt såsom Norra Nacka strand, Soboo och Område 
W. För investeringsprojekt uppgår upparbetningsgraden för kommunstyrelsen till 69 
procent (89,3 procent). 

Den totala sjukfrånvaron har minskat jämfört med 2023 och uppgår till 5,8 procent (6,2 
procent). 

Arbete med särskilda uppdrag har fortsatt och delvis slutförts under året och vissa uppdrag 
löper vidare 2025. Under 2024 har kommunstyrelsen beviljat 9 nya projekt om totalt 25,7 
miljoner kronor från framtidsfonderna och totalt är nu 111,8 miljoner kronor fördelade till 
41 projekt varav totalt 17 projekt rapporteras som klara per 31 december 2024. 
Ackumulerat har 65,3 miljoner kronor använts ur framtidsfonderna sedan starten 2021, 
varav 33,0 miljoner kronor under 2024. 

Notera att en revidering har gjorts gällande bilaga 3 ”Årsbokslut 2024 fastighetsenheten” 
efter beredningen i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. Revideringen avser enbart 
mindre språkliga justeringar och ändringar av redaktionell karaktär utan förändring i sak 
eller innehåll. Notera att en rättelse även har gjorts i den ekonomiska tabellen på sidan 2 i 
denna tjänsteskrivelse samt i motsvarande tabell i bilaga 1 ”Årsbokslut 2024 
kommunstyrelsen”, för att korrigera utfallet gällande 2023 i enlighet med årsredovisningen 
för 2023.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 februari 2025 § 19 
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Tjänsteskrivelse reviderad version, daterad den 12 februari 2025 
Bilaga 1 Årsbokslut 2024 kommunstyrelsen, korrigerad version 2025-02-12 
Bilaga 1.1 Agenda 2030, uppföljning kommunstyrelsen 2024 
Bilaga 1.2  Framtidsfonder, uppföljning årsbokslut 2024 
Bilaga 1.3 Framtidsfondsprojekt Smart Stad Nacka – Delrapport 2024 
Bilaga 2 Årsbokslut 2024 stadsutveckling 
Bilaga 2.1  Årsbokslut 2024 stadsutveckling, investeringar 
Bilaga 2.2 Stadsutveckling budgetram beviljat och kvarvarande 2024–2026 
Bilaga 3 Årsbokslut 2024 fastighetsenheten, korrigerad version 2025-02-11 
Bilaga 4 Årsbokslut 2024 välfärd skola 
Bilaga 4.1 Välfärd skola, tabell 2024 
Bilaga 5 Årsbokslut 2024 välfärd samhällsservice 
Bilaga 5.1  Kundnyckeltal per affärsområde 2024 välfärd samhällsservice 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
2024 var ett turbulent år i Nacka med flera stadsutvecklingsprojekt som dragit i väg i 
kostnader och stora projekt som pausats eller stoppats. För att bryta kostnadsökningen i 
projekten behövs ökad kontroll i stadsbyggnadsprocessen. Förutsättningarna med en 
förändrad befolkningsstruktur, ett högre kostnadsläge för att bygga och att vi måste 
anpassa oss till klimatförändringarna innebär att vi måste tänka om, agera och göra 
annorlunda. Det är viktigt att fortsatt följa läget kring kostnadsutvecklingen i våra olika 
projekt och att stadsutvecklingsutskottet får löpande återkoppling. 
Nackas kommunala skolor fortsätter prestera i stort sett bra elevresultat. En nyckel till detta 
är engagerade medarbetare som gör ett jättejobb med våra barn och unga i skolorna. 
Välfärd skola omsätter 2,3 miljarder kronor och visar för perioden ett resultat om -19,6 
miljoner kronor, vilket är -20,6 miljoner kronor sämre jämfört med budget. Detta är inte 
oväntat mot bakgrund av att alliansen istället för att satsa på förskolorna och skolorna 
valde att sänka skatten inför 2024. Alliansens argument var att man klarade av att sänka 
skatten och satsa på skolorna, och att medel fanns att skjuta till om så behövdes. Men när 
vi socialdemokrater la förslag på att ta fram en tilläggsbudget för att stoppa 
nedskärningarna i skolan fanns inga resurser att skjuta till. Istället har de kommunala 
skolorna under 2024 genomfört stora neddragningar på personal vilket motsvarar över 30 
miljoner kronor, pengar som så väl hade behövts till våra elever.  
Med tanke på att det i Nacka, liksom i övriga Sverige, är ett vikande barnantal (vilket i sig är 
ett bekymmer ur ett samhällsperspektiv) behöver vi få en bättre överblick av hur det 
kommer att påverka våra kommunala enheter framöver. I grunden är varje nedläggning 
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som sker oplanerat och under press ett misslyckande. Vi socialdemokrater har därför lagt 
ett initiativ i november för att vi ska ha ett bättre underlag och kunna ta kloka beslut i tid. 
Till det behöver vi rusta den kommunala skolan/förskolan så att den är ett attraktivt 
alternativ för barn och föräldrar i varje område. I slutändan handlar det om att säkra en bra 
verksamhet över lång tid. 
Verksamheten inom Välfärd samhällsservice har haft utmaningar under året men överlag 
klarat av det bra. Mycket tack vare en engagerad personal. Produktionsområdets 
bedömning är att kostnaderna kommer att fortsätta att öka snabbare än ersättningen för 
uppdragen de kommande åren. Det innebär att ekonomin även framöver blir en avgörande 
faktor för att vi ska erhålla en verksamhet med hög kvalitet. Välfärden måste tillföras de 
resurser som krävs och det kan inte bli tal om ytterligare skattesänkningar. Särskilda 
utmaningar under 2025 blir exempelvis eventuella konsekvenser av de nya 
befolkningsprognoserna för Nacka liksom införandet av den nya Socialtjänstlagen. Det är 
bra att Välfärd samhällsservice har en generellt fortsatt låg användning av timvikarier. 
Villkoren för personalen och kompetensutvecklingen är avgörande framtidsfaktorer. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Vi noterar att kommunstyrelsens nettoutfall för 2024 uppgår till -298,7 miljoner kronor, 
vilket innebär en negativ avvikelse om -11,1 miljoner kronor jämfört med budget. De 
största underskotten finns i välfärd och skola (-20,6 mnkr), stadsledning (-7,1 mnkr) och 
stadsutveckling (-4,3 mnkr). 
Vi ser positivt på de åtgärder som vidtagits för att stärka kontrollen över kommunens 
ekonomi, samt strategiska investeringar och fortsatt fokus på digitalisering och innovation. 
Det är också glädjande att sjukfrånvaron minskat till 5,8 % jämfört med 6,2 % föregående 
år. 
Dock ser vi behov av en fortsatt uppföljning av de områden som redovisar underskott, 
särskilt inom välfärd skola och stadsledning, för att säkerställa en budget i balans. 
Kommunen bör förstärka kontrollen över skolornas ekonomi, det är orimligt att skolor och 
förskolor under flera år går med miljonunderskott utan att detta lyfts till KSVU. Vi vill 
särskilt betona vikten av en mer effektiv resurshantering, en förbättrad kostnadskontroll 
och en tydligare strategi för att möta de ekonomiska utmaningar som en förändrad 
befolkningsstruktur medför. 
Vi vill också uppmärksamma kommunens arbete inom trygghet och säkerhet, där initiativ 
som Framgång Fisksätra och SSPF i framtiden kommer vara permanenta delar av 
kommunens trygghetsarbete, det är bra men vi kommer under året lägga ytterligare förslag 
för att förbättra tryggheten och säkerheten i kommunen. Arbetet med digitalisering, 
inklusive etableringen av en ny dataplattform och AI-anpassningar inom socialtjänsten, är 
också lovande och bör fortsätta med samma prioritet. 
För framtiden ser vi ett fortsatt behov av att anpassa kommunens verksamhet efter 
befolkningsprognoserna, där en lägre byggtakt och anpassningar inom skolverksamheten 
redan börjat att vidtas. Vi uppmanar även till en fortsatt dialog och transparens i arbetet 
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med kommunens strategiska planer, såsom den nya översiktsplanen 2050 och 
uppföljningen av hyresmodellen. 
Sammanfattningsvis anser vi att kommunstyrelsen genomfört viktiga åtgärder men att ett 
fortsatt fokus på budgetdisciplin, strategisk resursfördelning och effektiva 
verksamhetsprocesser är nödvändigt för att säkerställa en hållbar ekonomi och utveckling i 
Nacka. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet hade velat få en redogörelse av resultaten av Nackas arbete med att minska 
utsläppen av klimatstörande gaser under 2024. Nacka kommun måste ta sin del av ansvaret, 
och bör sträva efter att bli en föregångskommun för klimatomställningen. I 2024 års 
koldioxidbudget för Nacka kommun meddelas att den nuvarande utsläppstakten skulle 
förbruka hela budgeten fram till 2045 inom fem år. För att nå målet om netto noll utsläpp 
skulle Nacka behöva uppnå en årlig minskning av växthusgasutsläppen med 18 %. 
Det är utsläppen från transportsektorn och privatkonsumtionen som behöver minskas 
mest och snabbast. Nacka kommun kan göra betydande insatser för att minska 
privatbilismen genom att i samarbete med regionen säkerställa en kollektivtrafikförsörjning 
för Nacka som gör bilresor onödiga. Relevanta åtgärder är bland andra busstrafik från 
Saltsjöbaden och Fisksätra till relevanta målpunkter som Slussen och T-centralen, samt att 
det anläggs en bra bussterminal vid Nacka Forum för bussbyten och byte till tunnelbana. 
Vi behöver fokusera på satsningar som samtidigt förbättrar kvalitén på resorna och minskar 
klimatutsläppen. Klimatomställningen kan förbättra Nackabornas livskvalitet, bara den 
planeras rätt. 
De hinder som står i vägen för Vänsterpartiets skolpolitik vilar i stor utsträckning på 
lagstiftning och beslut som Nacka har begränsade möjligheter att påverka. Att vi inte på 
egen hand kan lösa alla problem våra för- och grundskolor står inför innebär dock inte att 
vi har råd att låta bli att agera medan vi inväntar en vändning i den nationella skolpolitiken. 
Den fria etableringsrätten gör det svårt för Nacka kommun att ta ett helhetsgrepp om 
grundskolornas organisationsutveckling. När det gäller förskoleverksamheterna anser 
Vänsterpartiet dock att Nacka skulle kunna skapa bättre förutsättningar genom att väga in 
den befintliga lokala efterfrågan vid fattande av beslut om auktorisering fattas, och vi skulle 
välkomna att auktoriseringsvillkoren justeras därefter. 
Välfärd Skolas verksamhetsområden är svårt konkurrensutsatta i kommunen, vilket gör det 
i viss mening förståeligt – men ändå beklagligt – att marknadsföringsinsatser betonas så i 
deras årsbokslut. Vi skulle hellre se att de resurserna gick till själva skolverksamheten, såväl 
i kommunens egna för- och grundskolor som i de fristående. Det är en uppenbar brist i 
kundvalssystemet att verksamheterna tvingas ödsla viktiga resurser på att tävla med 
varandra om föräldrars och elevers uppmärksamhet och förtroende på andra sätt än genom 
att prestera gediget pedagogiskt arbete och trygga, stimulerande läromiljöer. 
Vänsterpartiet vill avslutningsvis konstatera att VFSS bokslut bekräftar vår uppfattning att 
kommunens välfärdsverksamheter sedan länge varit utsatta för strukturell 
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underfinansiering. Det är viktigt att verksamheterna får goda förutsättningar att leverera på 
sina uppdrag och samtidigt ge sina medarbetare en dräglig arbetsmiljö. 
 

- - - - - 
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§  43 KFKS-2025-00091 

Plan för arbetet med mål och budget 2026-2028 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med mål och budget 2026-2028. 

Sammanfattning av ärendet 
Mål och budget är Nacka kommuns främsta styrdokument och stadsledningskontoret 
ansvarar för att samordna arbetet med budgetprocessen. Detta ärende beskriver tidplan och 
aktiviteter inför kommunfullmäktiges beslut av Mål och budget för perioden 2026-2028.  

Förändring i budgetprocessen 2024 kvarstår 2025 där alla partier ska presentera sina 
budgetförslag samtidigt för kommunstyrelsen i oktober. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 februari 2025 § 20 
Tjänsteskrivelse daterad den 22 januari 2025 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade avslag på förslaget från arbetsutskottet.  

Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från arbetsutskottet.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut: Johan Kroghs yrkande om 
bifall till arbetsutskottets förslag och Tomas Ottossons yrkande om avslag på det förslaget.  

Ordföranden ställde förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson (V) reserverade sig mot beslutet och angav följande:  
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. 
Vi anser att vi som oppositionsparti inte genom den här planen får möjlighet att lägga en 
budget på samma villkor som minoritetsstyret. Vi skulle därför föredra att ha möjlighet att 
opponera oss mot det budgetförslag styret kommer lägga och genom sin överenskommelse 
med Miljöpartiet få igenom. Därav vårt avslagsyrkande. 
När alla partier lämnar in budgeten samtidigt får skillnaderna i grundförutsättningarna för 
arbetet olyckliga konsekvenser. Alla hanterar tjänstebudgeten på olika sätt, vilket medför att 
budgetarna som läggs fram till kommunfullmäktige blir onödigt svåra att jämföra. Om 
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styrets förslag låg till grund för oppositionens budgetar skulle de ändringar vi gör i våra 
förslag kunna redovisas tydligare. 
Vi är positiva till det budgetunderlag vi fick förra året, och vill att den delen av den nya 
arbetsmodellen ska leva kvar – och att underlagen ska förbättras ytterligare i enlighet med 
den återkoppling som gavs vid utvärderingstillfället. 
Vi hoppas att det trots att planen antagits finns avsikter att avhjälpa det vi upplever som 
problematiskt genom att ge oss generösare tidsramar, bättre tillgång till tjänstepersonerna 
för rådgivning, hjälp och information, och ökad transparens i alla processer. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Budgetprocessen gjordes om inför mål och budget 2025, något vi socialdemokrater 
uppskattade då vi tidigare har lyft behovet av gemensam budgetberedning för mer 
likvärdiga förutsättningar. Men även om förutsättningarna är mer likvärda i den nya 
processen så kommer det alltid vara skillnad att göra budget i opposition eller styrande 
position. Nu är det viktigt att de inspel som togs upp i utvärderingen av den nya 
budgetprocessen tas med i arbetet framåt. En av de saker som oppositionen lyft fram är att 
det behöver bli bättre underlag och mallar som också gör att det är enklare att jämföra de 
olika partiernas budgetar. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan anser att planen i stort är bra, vi tycker att det är viktigt att vi under processen 
kan få det störd vi behöver för att kunna göra en bra budget för kommunen. Det är viktigt 
för att kunna jämföra de olika budgeterna att struktur och upplägg sker på liknande sätt. Vi 
tycker också att en översyn bör göras kring hur man behandlar budgetpåverkande motioner 
i samband med mål- och budget, här finns stora förbättringar att göra. 
 
- - - - - 
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§  44 KFKS-2025-00080 

Uppföljning av 2024 års intern kontroll - 
kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner stadsledningskontorets samlade uppföljning av 
kommunstyrelsens interna kontroll för 2024 i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelse 
daterad 23 januari 2025.  

Sammanfattning av ärendet 
Under året har internkontrollarbetet inom kommunstyrelsens fortgått utifrån den 
internkontrollplan för 2024 som kommunstyrelsen beslutat i december 2023.  

Sammanfattningsvis har inga väsentliga avvikelser identifierats, och för de avvikelser av ej 
väsentlig omfattning som identifierats har respektive verksamhet genomfört uppföljande 
arbete och vidtagit erforderliga åtgärder. 

Generellt kan dock nämnas att det allmänna omvärldsläget med intensifierade IT-attacker 
och tydliga konsekvenser för drabbade aktörer ökar fokuset i kommunen på IT-
säkerhetsfrågan och kontinuitetsplanering, det vill säga förmågan att hantera en allvarlig 
samhällsstörning, allvarliga incidenter och kriser för verksamheterna. Det har under året 
varit ett ökat antal försök att penetrera och skapa störande påverkan i Nacka kommuns IT-
miljö och det finns därför ett behov av ett ökat IT-säkerhetsfokus och krisberedskap. Även 
om det fortfarande finns behov av ökat säkerhetsfokus är, i jämförelsen med 
rapporteringen från 2023, kommunen nu bättre förberedd. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 februari 2025 § 21 
Tjänsteskrivelse daterad den 23 januari 2025 
Bilaga 1 Uppföljning internkontrollplan 2024 kommunstyrelsen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

Protokollsanteckning 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ha en tillräcklig intern kontroll i sin 
verksamhet. Vi i Miljöpartiet upplever att det har funnits stora brister i kommunstyrelsens 
beslutsunderlag under en längre tid.  Den finansiella rapporteringen har bitvis varit 
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undermålig då det saknats både adekvata kostnadsbedömningar och en tillförlitlig 
uppföljning av kostnader under projektens gång. Vi i Miljöpartiet påpekade redan för flera 
år sedan, när kostnaderna för Sickla Industriväg skenade, att större komplexa 
stadsbyggnadsprojekt kräver erfarna och engagerade projektledare under hela projektet, 
även under genomförandefasen. Trots detta har det varit mycket “business as usual” med 
fortsatta felbedömningar, och skenande kostnader i ett flertal stora stadsbyggnadsprojekt. 
 

- - - - - 
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§  45 KFKS-2024-01367 

Tilldelning av medel ur framtidsfonderna - tertial 3 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela medel om totalt 3 850 000 kronor ur 
framtidsfonderna avseende tertial 3 2024 enligt följande fördelning. 

Fond Projekt Belopp Nämnd 

Miljö- och 
klimatfond 

Framtidens 
bygglovsinformation: 
Öppen, enkel, 
effektiv 

850 000 kronor  Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnde
n 

Trygghetsfond  Trygghetsvärdar i 
Nacka  

3 000 000 kronor Kommunstyrelsen 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen fattade beslut om att inrätta fyra framtidsfonder den 21 december 2020 i 
enlighet med politikerinitiativet – Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för utveckling, 
kompetens, trygghet och miljö från den 6 oktober 2020. Fonderna är tänkta att stimulera 
effektivare och smartare lösningar, ge Nackasamhället större mervärde och möjliggöra 
utveckling och innovation som inte annars varit möjliga i närtid. Samtidigt fattades beslut 
om vilka kriterier som ska vara uppfyllda för att kunna beviljas medel ur fonderna.  

Den 22 februari 2021 fattade kommunstyrelsen vidare beslut om hur hantering av fonderna 
rent praktiskt ska gå till i organisationen. Kommunstyrelsen ska besluta om hur medlen får 
användas och beviljar medel från dessa fonder. Ansökan om medel ur fonderna hanteras en 
gång per tertial och ansökan undertecknas av direktör eller motsvarande för berörd process 
eller verksamhet. Hur beviljade medel har använts och vilket resultat som har uppnåtts 
kommer att följas upp av kommunstyrelsen. 

I tertial 3 2024 inkom två ansökningar om totalt 3 850 000 kronor till två av fonderna enligt 
bilaga 1–2. 

Utifrån sitt uppdrag rekommenderar fondrådet att medel om totalt 3 850 000 kronor 
beviljas ur framtidsfonderna till projekten Framtidens bygglovsinformation: Öppen, enkel, 
effektiv och Trygghetsvärdar i Nacka. Nästa tilldelning sker i tertial 1 2025. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 februari 2025 § 22 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 januari 2025 
Bilaga 1 Ansökan Framtidens bygglovsinformation: Öppen, enkel, effektiv 
Bilaga 2 Ansökan Trygghetsvärdar i Nacka 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
 
I ovanstående yrkande instämde Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin 
Teljstedt (KD).  

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Mats Gerdaus yrkande, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

Noteras till protokollet att Tomas Ottosson (V) inte deltog i beslutet.  

Mikael Carlsson (NL) deltog inte i behandling eller beslut i ärendet på grund av jäv. 

 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna:  
Vi i Alliansen har sett till att Nacka har stabil ekonomi. Vi har under flera år fört en 
försiktig ekonomisk politik som gjort att vi både kunnat tillföra skolan och välfärden mer 
pengar, sänka skatten och samtidigt avsätta pengar för framtida behov. En del av 
överskotten har vi avsatt för strategiska framtidssatsningar och idag fördelar vi pengar till 
två projekt för att göra Nacka bättre och tryggare. Vänsteroppositionen har inte velat ha de 
överskott vi skapat och hade därför inte kunnat genomföra de framtidssatsningar vi nu 
beslutar om. 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Socialdemokraterna anser att en grundläggande diskussion kring vilka kriterier som bör 
gälla för framtidsfonderna i framtiden. Namnet ger intryck av att det ska vara särskilda 
satsningar som har med framtiden att göra. T.ex. ett nytt arbetssätt eller insatser som gör 
att insatsen påverkar framtida arbetssätt. Vi tycker inte att Trygghetsvärdar är ett sådant, 
utan snarare en här och nu-åtgärd. Dock står det i kriterierna om bl.a. kommunvakter så vi 
har inget annat yrkande idag men anser att en rejäl genomlysning och framtagande av 
kriterier för hur eventuella kommande Framtidsfonder bör utformas för att ge möjlighet till 
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att kunna göra specifika insatser som inte ryms inom löpande verksamhet men som kan 
underlätta för att skapa nya arbetssätt inom den kommunala verksamheten.  
 
Lina Olsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Enligt tabellen i de ekonomiska konsekvenserna så har nästan alla fonderade medel delats 
ut, då knappt 5 MSEK återstår av de fonderade 125 MSEK. Dock motsvarar fördelningen 
inte helt den planerade med mer medel än budgeterat till Framtids- och utvecklingsfonden 
samt Trygghetsfonden. I stället har Kompetensfonden och Miljö- och klimatfonden fått 
mindre medel än de budgeterade. Det kan finnas anledning att se över hur fonderna 
används så att till exempel även miljö och klimatfrågorna får de medel som dessa viktiga 
frågor kräver. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet deltog inte i beslutet då vi anser att vi i vår egen budget redan löst det behov 
trygghetsvärdarna ska tillgodose på bättre sätt. 
Att i enlighet med förslaget anlita trygghetsvärdar för närvaro i Sickla och Älta är inte det 
bästa sättet att skapa trygghet. Vänsterpartiet har motionerat om att utöka antalet 
fältsekreterare och skapa en uppsökande fritidsverksamhet – åtgärder som bättre motsvarar 
ett eventuellt behov av trygghetsskapande i Älta och Sickla. I vår budget är dessa insatser 
finansierade, och hade den antagits hade vi idag sluppit ta omvägen genom 
framtidsfonderna för att finansiera det som borde vare en basverksamhet för kommunen. 
Vi vill även kommentera tilldelningen av medel från framtidsfonden till klimat- och 
miljösatsningar, något som välkomnas av Vänsterpartiet. Vi anser att det är ett bra sätt att 
informera om energisparande insatser redan i bygglovsskedet, som kommer göra det lättare 
att fatta rätt beslut redan då. 
Samtidigt visar sammanställningen av ekonomin i framtidsfonderna att det skett en 
överflyttning av klimat- och miljöfondens medel till andra ändamål. Av de avsatta medlen 
på 125 mkr har 120 mkr redan delats ut, vilket innebär att 12 mkr av klimatfondens 
kvarvarande medel på 17 mkr därmed måste ha gått till annat. Vi förutsätter att de andra 
ändamål som pengarna gått till också är viktiga, men anser samtidigt att de i ljuset av det 
alarmerande klimatnödläget som världen och Nacka befinner sig i innebär måste betraktas 
som felsatsningar. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Olika förebyggande och trygghetsskapande satsningar, i samverkan med civilsamhället, har 
varit stora satsningar i Miljöpartiets budgetar de senaste åren. Istället för att förlita sig på 
fonderade pengar och olika projektinsatser ser vi ett behov av att arbeta mer långsiktigt. 
Satsningen i sig på trygghetsvärdar är bra, men det behövs mer än så. Vi vill se en strategi 
för förebyggande arbete och trygghetsskapande åtgärder och resurser för fördjupad 
samverkan mellan nämnder, aktörer och civilsamhälle där samordnare leder arbetet inom 
en rad områden som fritid, skola, kultur, stadsbyggnad, äldre, arbete- och försörjning samt 



 
45 (75) 

 2025-03-03 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

sociala frågor. Det finns en enorma kraft och potential i civilsamhälle och föreningsliv som 
vi ser behöver stöttas långsiktigt. 
 

- - - - - 
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§  46 KFKS-2025-00139 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag på revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 9 februari 2025.  

Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av att de förtroendevalda revisorerna genomförde en granskning avseende 
delegerat ansvar och befogenheter under hösten 2024 har en översyn av kommunstyrelsens 
delegationsordning gjorts i enlighet med revisorernas rekommendationer.  

Delegationsordningen föreslås revideras genom att lagrum läggs till i de delegationspunkter 
det finns en tydlig lagstiftning. En revidering föreslås även vad gäller kommunstyrelsens 
verksamhetsutskotts beslut om verksamhetens inriktning samt förändringar inom 
verksamheten. En ny delegationspunkt föreslås även avseende underrättelse om felaktig 
folkbokföring enligt folkbokföringslagen. I övrigt föreslås en del mindre revideringar, bland 
annat att stadsdirektören och HR-direktören var för sig kan fatta beslut om ärenden 
kopplat till politiska sekreterare.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 februari 2025 § 24 
Tjänsteskrivelse daterad den 9 februari 2025 
Bilaga 1 Förslag på revidering i kommunstyrelsens delegationsordning  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

- - - - - 
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§  47 KFKS-2024-01233 

Avveckling Vårgärdets förskola  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Vårgärdets förskola, tillhörande Saltsjöbadens 
rektorsområde, avvecklas med sista dag för verksamhet den 31 juli 2025.  

Sammanfattning av ärendet 
Vårgärdets förskola ligger i Solsidan i Saltsjöbaden och tillhör Saltsjöbadens rektorsområde. 
Förskolan har en kapacitet för 58 barn men har idag 27 barn. Det är 7 barn som slutar till 
sommaren för att börja i förskoleklass. Förskolan har idag ingen kö. 

Prognosen framåt är att förskolan kommer att ha cirka 20 barn till hösten 2025.   

Det arbetar sex medarbetar på förskolan. Medarbetare med fasta tjänster kommer kunna 
erbjudas en plats inom Välfärd skolas organisation. 

Hyresavtalet med Rikshem kan sägas upp för upphörande den 31 december 2025.  

Vårgärdets förskola har gått med underskott sedan 2020 (exklusive år 2022). 

Välfärd skola lutar sig mot de vägledande principer som kommunstyrelsen antog den 16 
december 2024 för det fortsatta arbetet med att utreda och hantera konsekvenserna av 
2024 års befolkningsprognos. 

Konsekvensanalyser har genomförts samt en barnkonsekvensanalys är framtagen.  

Välfärd skola anser att förskolan behöver avvecklas och att sista dagen för verksamhet blir 
den 31 juli 2025.  

Efter sammanträdet i kommunstyrelsens verksamhetsutskott har ärendet kompletterats 
med information om att protokoll från MBL-förhandling kommer att läggas till inför 
kommunstyrelsens sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 19 december 2024 (Reviderad 20 februari 2025) 
Bilaga 1 Barnkonsekvensanalys  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 18 februari 
2025 
Bilaga 3 MBL-protokoll (kompletteras med till kommunstyrelsen) 
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Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade avslag på det utsända förslaget.  
 
Johanna Kvist (S) yrkade bifall till följande tillägg till det utsända förslaget: 
”Kommunstyrelsen ger stadsdirektören i uppdrag att göra en genomlysning och ta fram ett 
underlag över förskole- och skolorganisationen i hela kommunen där efterfrågan inom 
förskolan och skolan, elevernas sökmönster, befolkningsprognoser, fastigheternas 
lokalisering, om kommunen äger eller hyr fastigheten, standard och användbarhet samt 
även förekomsten av fristående alternativ beaktas.” 
 
I ovanstående yrkande instämde Mikael Carlsson (NL) och Desha Svenneborg (MP).  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns följande förslag: det utsända förslaget 
och Tomas Ottossons yrkande om avslag på förslaget, samt ett tilläggsyrkande från 
Johanna Kvist.  

Ordförande ställde först det utsända förslaget mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat att bifalla det utsända förslaget.  

Därefter ställde ordföranden tilläggsyrkandet mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat att avslå förslaget.  

Votering begärdes och verkställdes.  

Följande propositionsordning godkändes: 
Ja för avslag på tilläggsyrkandet. 
Nej för bifall till tilläggsyrkandet. 
 
Med 7 ja-röster mot 6 nej-röster beslutade kommunstyrelsen att avslå tilläggsyrkandet.  

Voteringsresultat 
Följande röstade ja: 
 
Johan Krogh (C), Filip Wiljander (M), Peter Zethraeus (M), Agnes Palinski (M), Gunilla 
Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD) och Mats Gerdau (M). 
 
Följande röstade nej: 
 
Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S), Gunnel Nyman Gräff (S), Mikael Carlsson (NL), 
Tomas Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP).  
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Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna:  
Att avveckla förskolor är aldrig lätta beslut, men när barnantalet sjunker måste vi prioritera 
kvalitet i verksamhet framför kvadratmetrar. Vi vill att varje skattekrona ska gå till att ge 
barn och unga den bästa möjliga starten i livet genom utbildning av hög kvalitet – inte till 
halvtomma eller tomma lokaler.  
Vi i Alliansen la ett politikerinitiativ i kommunstyrelsen 6 maj 2024 med rubriken 
”Analysera konsekvenserna av befolkningsprognosen”. Detta utifrån att en ny 
befolkningsprognos med väsentligt färre barn än i tidigare prognoser då hade presenterats. 
Den skrivelsen besvarades i kommunstyrelsen 18 juni, bl a med redovisning av barnantal 
och skol- och förskolekapacitet i olika kommundelar och behovet av anpassningar. Mot 
den bakgrunden är det svårt att förstå vad det är för ytterligare underlag som 
socialdemokraterna vill ha. Deras tilläggsyrkande, som för övrigt presenterades först på 
sammanträdet så att vi inte kunnat läsa och ta ställning till det innan, är liksom redan 
tillgodosett. Är det bara en yrvaken insikt om att den nya befolkningsprognosen medför 
konsekvenser?  
 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Under många år Moderaterna skjutit till alldeles för lite resurser till våra förskolor. De har 
gång på gång valt att sänka skatten och det är barnen och personalen som får betala för det. 
Det är tydligt att Moderaterna inte har någon plan för Nacka. 
Det saknas ett helhetsgrepp och en övergripande plan för hur vi ska ta oss an de effekter 
som det minskande antalet barn och unga har på Nackas förskole- och skolorganisation. 
Istället för att ta fram ett grundligt och heltäckande underlag med förslag på åtgärder så tas 
en avveckling i taget.  
Avsaknaden av helhetsgreppet och att ärenden landar hos oss så sent när vi står inför 
fullbordat faktum gör att vi blir bakbundna och kan i princip inte göra annat än att lägga 
ned förskolan. Vi socialdemokrater yrkade därför på att det ska tas fram ett mer grundligt 
och detaljerat underlag som tar ett helhetsgrepp kring förskole- och skolorganisationen. 
Ytterst anmärkningsvärt är också att det är våra kommunala förskolor som avvecklas först. 
Det är ett tydligt tecken på hur de fristående alternativen kan anpassa sig mycket lättare och 
att de överkompenseras. Men vad skulle hända om även de får för sig att lägga ned sin 
verksamhet? Samtidigt som vi tydligt ser en överkapacitet av både förskole- och skolplatser 
och som leder till att vi behöver lägga ner våra kommunala förskolor och skolor fortsätter 
Nacka kommun att vara positiva till fristående aktörers etableringar. Hur går det ihop? 
Moderaternas urusla affärer med att sälja våra välfärdsfastigheter förskolor och skolor har 
låst in kommunen i långa och dyra hyresavtal som urholkar Nackas ekonomi. Det är en 
stor utmaning för kommunen nu när vi behöver anpassa förskole- och skolorganisationen 
efter det minskande antalet barn och unga. Vi kan bara konstatera att det krävs en ny 
riktning och ett nytt ledarskap för Nacka. 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan ser ingen annan möjlighet än att ställa sig bakom verksamhetsutskottets förslag 
att avveckla Vårgärdets förskola. Den vikande barnkullen och den ekonomiska obalansen 
gör att beslutet är oundvikligt. 
Samtidigt vill vi understryka att det är olyckligt att situationen har fått utvecklas till denna 
punkt utan att vi inom politiken tidigare blivit uppmärksammade på problemet. Vi anser att 
det krävs bättre rutiner för att i tid identifiera och hantera den här typen av förändringar, så 
att vi kan agera mer proaktivt och undvika plötsliga avvecklingsbeslut. 
Vi förutsätter att barnens bästa fortsatt står i centrum under omställningsprocessen och att 
alla berörda familjer får ett bra stöd i att hitta nya förskoleplatser. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är negativa till att Vårgärdets förskola avvecklas. Enheten är den enda 
kommunala förskolan i närområdet, och en avveckling kommer ytterst gynna de fristående 
förskolealternativen som finns där. Det är flera kilometers gångväg till närmaste 
kommunala förskola, vilket medfört att tjänsteskrivelsen redovisar bilresa som alternativ 
om vårdnadshavarna vill fortsätta ha sina barn i en kommunal förskola. 
Vi anser att en sund samhällsplanering förutsätter att det ska finnas minst en kommunal 
förskola och grundskola belägen tillräckligt nära barnets hem, så att varken egen bil eller 
kollektivtrafik ska behövas för resor till förskolan. Det är en förutsättning för 
klimatomställningen att samhällets vardagsfunktioner ska kunna nås utan bil. 
Om förskolan i stället för att avvecklas hade blivit ämne för ett utvecklingsarbete som 
syftade till att få den att utmärka sig genom en högre omsorgskvalitet än de närliggande 
fristående förskolealternativen, så hade beläggningen sannolikt ökat. 
De fristående förskolorna använder marknadsföring för att locka barn till sina 
verksamheter, och Nacka behöver agera strategiskt för att konkurrera genom kvalitet. 
Marknadsföringsbudgeten måste alltid tas från verksamhetens finansiering, och det vore 
önskvärt att Nacka kommuns egna förskolor höll en kvalitet som var marknadsföring nog i 
sig, och därmed säkerställde en stabil och ekonomiskt hållbar drift. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Det är en oroande utveckling för förskolor och skolor i Nacka med vikande elevunderlag 
till följd av den kraftigt nedreviderade befolkningsprognosen. Miljöpartiet ser också på med 
oro på att mindre enheter läggs ner till förmån för större, då de små sammanhangen är 
viktiga för många barn och elevers trygghet, särskilt yngre. Vi ser ett stort behov av 
strategisk översyn sett till lokaler och vad de kan nyttjas till. Hur kan vi samplanera 
förskolor och skolor med sådant som Nacka har och kommer ha stor brist på, sett till 
befolkningsprognosen, dvs boende för äldre och nyttja de lokaler vi har effektivt. Vi tror 
att vi behöver tänka in betydligt mer flexibilitet både vid detalj- och verksamhetsplanering 
framöver för fortsatt levande lokalsamhällen där vardagen finns nära. 
- - - - - 
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§  48 KFKS-2024-01202 

Avveckling Kulingens förskola 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Kulingens förskola, tillhörande Myrsjö rektorsområde, 
avvecklas med sista dag för verksamhet den 31 juli 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Kulingens förskola är byggd 1979 och har fem avdelningar med plats för 75 personer enligt 
dagens ventilation. Om förskolan avvecklas är det totalt 16 barn som behöver välja ny 
förskola till hösten 2025 efter att några barn går till förskoleklass. Samtliga barn kan 
erbjudas plats på andra kommunala förskolor som ligger i närområdet och Välfärd skola 
kommer göra sitt yttersta för att övergången till ny förskola ska ske på bästa möjliga sätt för 
barn och vårdnadshavare. Medarbetare med fasta tjänster kommer kunna erbjudas en plats 
inom Välfärd skolas organisation.  

Det finns ett behov att rusta upp förskolans lokaler och renovera eller byta ut ventilationen. 
Avtalet mellan Rikshem och Nacka kommun löper ut 2026-12-31. 

Enligt befolkningsprognosen kommer antalet barn i området att minska fram till år 2040.  

Kulingen har sedan 2020 gått med underskott och det innebär i förlängningen att andra 
förskolor inom rektorsområdet måste kompensera underskottet. 

Välfärd skola lutar sig mot de vägledande principer som kommunstyrelsen antog den 16 
december 2024 för det fortsatta arbetet med att utreda och hantera konsekvenserna av 
2024 års befolkningsprognos. 

Mot bakgrund av ovan är Välfärd skolas förslag att Kulingens förskola, som tillhör Myrsjö 
rektorsområde, avvecklas med sista dag för verksamhet den 31 juli 2025. 

Efter sammanträdet i kommunstyrelsens verksamhetsutskott har ärendet kompletterats 
med information om att protokoll från MBL-förhandling kommer att läggas till inför 
kommunstyrelsens sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 19 december 2024 (Reviderad 20 februari 2025) 
Bilaga 1 Barnkonsekvensanalys 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 18 februari 
2025 
Bilaga 3 MBL-protokoll (kompletteras med till kommunstyrelsen) 
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Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade bifall till följande tillägg till det utsända förslaget: 
”Kommunstyrelsen ger stadsdirektören i uppdrag att göra en genomlysning och ta fram ett 
underlag över förskole- och skolorganisationen i hela kommunen där efterfrågan inom 
förskolan och skolan, elevernas sökmönster, befolkningsprognoser, fastigheternas 
lokalisering, om kommunen äger eller hyr fastigheten, standard och användbarhet samt 
även förekomsten av fristående alternativ beaktas.” 
 
I ovanstående yrkande instämde Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) och Desha 
Svenneborg (MP).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns följande förslag: det utsända förslaget 
samt ett tilläggsyrkande från Johanna Kvist.  

Ordförande konstaterade vidare att det endast fanns ett huvudförslag, det utsända 
förslaget, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta.  

Därefter ställde ordföranden tilläggsyrkandet mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat att avslå förslaget.  

Votering begärdes och verkställdes.  

Följande propositionsordning godkändes: 
Ja för avslag på tilläggsyrkandet. 
Nej för bifall till tilläggsyrkandet. 
 
Med 7 ja-röster mot 6 nej-röster beslutade kommunstyrelsen att avslå tilläggsyrkandet. 

Voteringsresultat 
Följande röstade ja: 

Johan Krogh (C), Filip Wiljander (M), Peter Zethraeus (M), Agnes Palinski (M), Gunilla 
Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD) och Mats Gerdau (M). 

Följande röstade nej: 

Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S), Gunnel Nyman Gräff (S), Mikael Carlsson (NL), 
Tomas Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP).  

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna:  
Att avveckla förskolor är aldrig lätta beslut, men när barnantalet sjunker måste vi prioritera 
kvalitet i verksamhet framför kvadratmetrar. Vi vill att varje skattekrona ska gå till att ge 
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barn och unga den bästa möjliga starten i livet genom utbildning av hög kvalitet – inte till 
halvtomma eller tomma lokaler.  
Vi i Alliansen la ett politikerinitiativ i kommunstyrelsen 6 maj 2024 med rubriken 
”Analysera konsekvenserna av befolkningsprognosen”. Detta utifrån att en ny 
befolkningsprognos med väsentligt färre barn än i tidigare prognoser då hade presenterats. 
Den skrivelsen besvarades i kommunstyrelsen 18 juni, bl a med redovisning av barnantal 
och skol- och förskolekapacitet i olika kommundelar och behovet av anpassningar. Mot 
den bakgrunden är det svårt att förstå vad det är för ytterligare underlag som 
socialdemokraterna vill ha. Deras tilläggsyrkande, som för övrigt presenterades först på 
sammanträdet så att vi inte kunnat läsa och ta ställning till det innan, är liksom redan 
tillgodosett. Är det bara en yrvaken insikt om att den nya befolkningsprognosen medför 
konsekvenser?  
 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Under många år Moderaterna skjutit till alldeles för lite resurser till våra förskolor. De har 
gång på gång valt att sänka skatten och det är barnen och personalen som får betala för det. 
Det är tydligt att Moderaterna inte har någon plan för Nacka. 
Det saknas ett helhetsgrepp och en övergripande plan för hur vi ska ta oss an de effekter 
som det minskande antalet barn och unga har på Nackas förskole- och skolorganisation. 
Istället för att ta fram ett grundligt och heltäckande underlag med förslag på åtgärder så tas 
en avveckling i taget.  
Avsaknaden av helhetsgreppet och att ärenden landar hos oss så sent när vi står inför 
fullbordat faktum gör att vi blir bakbundna och kan i princip inte göra annat än att lägga 
ned förskolan. Vi socialdemokrater yrkade därför på att det ska tas fram ett mer grundligt 
och detaljerat underlag som tar ett helhetsgrepp kring förskole- och skolorganisationen. 
Samtidigt som kommunstyrelsen beslutar att avveckla Kulingens förskola så är detaljplanen 
för Volten uppe i miljö- och stadsbyggnadsnämnden. Inom denna detaljplan planeras en 
förskola som kan rymma upp till 200 barn. När Kulingen försvinner, hur påverkar det då 
den förskola som planeras inom detaljplanen för Volten?  
Ytterst anmärkningsvärt är också att det är det är våra kommunala förskolor som avvecklas 
först. Det är ett tydligt tecken på hur de fristående alternativen kan anpassa sig mycket 
lättare och att de överkompenseras. Men vad skulle hända om även de får för sig att lägga 
ned sin verksamhet? Samtidigt som vi tydligt ser en överkapacitet av både förskole- och 
skolplatser och som leder till att vi behöver lägga ner våra kommunala förskolor och skolor 
fortsätter Nacka kommun att vara positiva till fristående aktörers etableringar. Hur går det 
ihop? 
Moderaternas urusla affärer med att sälja våra välfärdsfastigheter har låst in kommunen i 
långa och dyra hyresavtal som urholkar Nackas ekonomi. Det är en stor utmaning för 
kommunen nu när vi behöver anpassa förskole- och skolorganisationen efter det 
minskande antalet barn och unga. Även om välfärd skola kan säga upp hyresavtalet så 
fortsätter skattebetalarnas pengar att gå till hyra för Kulingen fram till slutet av 2026, men 
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notan ligger hos fastighetsenheten. Hur kan det vara maximalt värde för skattepengarna? Vi 
kan bara konstatera att det krävs en ny riktning och ett nytt ledarskap för Nacka. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan ser ingen annan möjlighet än att ställa sig bakom verksamhetsutskottets förslag 
att avveckla Kulingens förskola. Den vikande barnkullen och den ekonomiska obalansen 
gör att beslutet är oundvikligt. 
Samtidigt vill vi understryka att det är olyckligt att situationen har fått utvecklas till denna 
punkt utan att vi inom politiken tidigare blivit uppmärksammade på problemet. Vi anser att 
det krävs bättre rutiner för att i tid identifiera och hantera den här typen av förändringar, så 
att vi kan agera mer proaktivt och undvika plötsliga avvecklingsbeslut. Vi vill också peka på 
det faktum att man i tjänsteskrivelsen skriver ” Enligt befolkningsprognosen kommer 
antalet barn i området att minska fram till år 2040”. Det skiljer sig klart från den 
befolkningsprognos som utbildningsenheten så sent som 2 
September 2024 använde för att ta fram en kapacitetsplan för förskolorna i Boo. Där pekar 
man ut att det i Norra Boo kommer vara ett underskott på förskoleplatser 2040. Inom kort 
förväntas en ny förskola ges bygglov i detta område med motiveringen att det finns ett 
underskott på platser 2040. Det är av största vikt att vi politiker kan förlita oss på 
tjänstehandlingarna och att de stämmer och det blir då väldigt konstigt när fakta som dessa 
inte stämmer. 
Vi förutsätter att barnens bästa fortsatt står i centrum under omställningsprocessen och att 
alla berörda familjer får ett bra stöd i att hitta nya förskoleplatser. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet beklagar alltid avvecklingar av kommunens egna omsorgsverksamheter. I det 
här fallet är dock utbudet av platser i närområdets kommunala förskoleenheter så pass gott 
att vi inte ser det nödvändigt att opponera oss mot beslutet. 
Vi vill dock anmärka på omständigheten att lokalerna är i beslutshandlingarna uppges vara i 
behov av renovering och underhåll. Dessa åtgärder borde rimligen ha utförts av 
fastighetsägaren som Nacka hyr lokalerna av. Under sammanträdet frågade vi om detta och 
fick till svar att underhålls- och renoveringsåtgärder kan ha uteblivit för att 
Fastighetsenheten och/eller fastighetsägaren haft kännedom om den förestående 
avvecklingen och att åtgärder därmed kunde anses onödiga. 
Två frågor väcks av detta: 
1. Hur många fler barn hade förskolan Kulingen kunnat locka dit om lokalernas underhåll 
inte varit eftersatt, och renoveringarna hade utförts i god tid? Oavsett den reella effekt som 
lokalernas skick haft i det här fallet finns det uppenbarligen fog för Nacka kommun att 
prioritera verksamheternas bästa högre i utövandet av sin roll som hyresgäst. Även om 
avvecklingen trots allt inte hade kunnat undvikas genom att lokalerna fått tillbörligt 
underhåll så har ändå de barn och medarbetare som varit på förskolan under tiden 
lokalerna varit förfallna haft en sämre vistelsemiljö än de hade behövt ha. 
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2. Hur kan det komma sig att förslaget om avveckling når fastighetsägaren och/eller 
Fastighetsenheten i så pass god tid att lokalernas skick hann förfalla medan fastighetsägaren 
underlät att utföra underhåll och renovationer, samtidigt som oppositionen under 
sammanträdet beklagade sig över att ärendet nådde kommunstyrelsen så sent? Här ser det 
ut att finnas utrymme att förbättra informationsflödena till politiken när det gäller 
verksamheternas ekonomiska bärkraft och Välfärd Skolas stundande förslag om avveckling. 
Nackas kommunstyrelse behöver tillgång till rätt information vid rätt tillfälle för att på 
bästa sätt ta sitt ansvar som huvudman. 
Sammantaget beklagar men accepterar Vänsterpartiet alltså beslutet om avveckling. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Det är en oroande utveckling för förskolor och skolor i Nacka med vikande elevunderlag 
till följd av den kraftigt nedreviderade befolkningsprognosen. Miljöpartiet ser också med 
oro på att mindre enheter läggs ner till förmån för större, då de små sammanhangen är 
viktiga för många barn och elevers trygghet, särskilt yngre. Vi ser ett stort behov av 
strategisk översyn sett till lokaler och vad de kan nyttjas till. Hur kan vi samplanera 
förskolor och skolor med sådant som Nacka har och kommer ha stor brist på, sett till 
befolkningsprognosen, dvs boende för äldre och nyttja de lokaler vi har effektivt. Vi tror 
att vi behöver tänka in betydligt mer flexibilitet både vid detalj- och verksamhetsplanering 
framöver för fortsatt levande lokalsamhällen där vardagen finns nära. 
 
- - - - - 
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§  49 KFKS-2024-01269 

Remiss – Stärkt medicinsk kompetens i kommunal 
hälso- och sjukvård (SOU 2024:72) 
Yttrande till Socialdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 4 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 20 februari 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått betänkandet Stärkt medicinsk kompetens i kommunal hälso- och 
sjukvård (SOU 2024:72) på remiss från Socialdepartementet. Utredningens uppdrag är dels 
lämna förslag som kan stärka kommunernas möjlighet att säkra tillgången till läkare i den 
egna hälso- och sjukvården, dels att lämna förslag som kan skapa bättre förutsättningar för 
personal- och kompetensförsörjningen i den kommunala hälso- och sjukvården. 
Utredningen föreslår ett antal riktade åtgärder såsom formellt lagkrav på tillgång till 
medicinsk bedömning dygnet runt, stärkta avtal om läkarmedverkan, stärkt medicinsk 
kompetens på ledningsnivå i region och kommun, en ordning där kommuner frivilligt kan 
anställa läkare samt ett antal förslag för att göra det mer attraktivt för läkare och andra 
legitimerade yrkesgrupper att arbeta i den kommunala hälso- och sjukvården. 

Synpunkter över remissen har lämnats av socialnämnden, äldrenämnden och de 
kommunala produktionsverksamheterna. I förslag till yttrande framförs att flera förslag i 
remissen är positiva men att förslaget om att kommunerna ska få rätt att anställa läkare för 
patientnära arbete avstyrks, då fler frågor behöver utredas vidare innan det förslaget förs in 
i ny lagstiftning. Exempel på en sådan fråga som behöver utredas vidare är 
ansvarsfördelningen mellan kommun och region, då det är viktigt att denna 
ansvarsfördelning är så tydlig som möjlig. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 20 februari 2025 
Bilaga 1 Remiss SOU 2024:72 
Bilaga 2 Synpunkter från socialnämnden 
Bilaga 3 Synpunkter från äldrenämnden  
Bilaga 4 Förslag till yttrande 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till det utsända förslaget. 
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Johanna Kvist (S) yrkade bifall till det utsända förslaget, med följande ändring av stycket 
under rubriken Kommunernas rätt att anställa läkare (avsnitt 4.3) och 
författningsförslag (avsnitt 1.1 och 1.2):  
”Nacka kommun tillstyrker i princip förslaget att kommunerna ska få rätt att anställa läkare 
för patientnära arbete. Men flera frågor behöver utredas vidare innan förslaget förs in i en 
ny lagstiftning. Exempel på en sådan delfråga är ansvarsfördelningen mellan kommun och 
region, då det är viktigt att denna ansvarsfördelning är så tydlig som möjligt. Äldre 
personers och personer med omsorgsbehovs rätt till sjukvård på läkarnivå är ett ansvar för 
regionen som huvudman för sjukvård på vårdnivå ovanför sjuksköterska.” 
 
Karin Teljstedt (KD) yrkade därutöver även avslag på Johanna Kvists ändringsyrkande.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns följande förslag: Karin Teljstedts 
yrkande om bifall till utsända förslaget, samt ändringsyrkandet från Johanna Kvist och 
Karin Teljstedts yrkande om avslag på ändringsyrkandet.  

Ordföranden konstaterade vidare att det endast fanns ett huvudförslag, det utsända 
förslaget, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta.  

Därefter ställde ordföranden ändringsyrkandet mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat att avslå förslaget.  

- - - - - 
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§  50 KFKS-2025-00242 

Remiss – Aktivitetskrav inom försörjningsstödet – för 
arbete, egenförsörjning och nationell likformighet (Ds 
2024:29)  
Yttrande till Socialdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 24 februari 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
I promemorian Aktivitetskrav inom försörjningsstödet – för arbete, egenförsörjning och 
nationell likformighet (Ds 2024:29) föreslås ett aktivitetskrav för vuxna individer som 
uppbär försörjningsstöd. Det föreslås bland annat att kommunerna görs skyldiga att 
tillhandahålla aktiviteter för personer som får försörjningsstöd och ett krav på dessa att 
delta i aktiviteter. Det kan vara aktiviteter för att motivera och öka den enskildes förmåga 
att arbeta eller studera, som förbättrar språkkunskaper, arbetsplatsförlagda aktiviteter inom 
kommunal förvaltning eller aktiviteter inriktade på jobbsökande. Insatserna ska vara 
utformade så att personer som deltar är oförhindrade att ta en anställning och även i övrigt 
kan stå till arbetsmarknadens förfogande. 

I förslag till yttrande framförs att förslaget om ett aktivitetskrav vid försörjningsstöd i 
socialtjänstlagen är välkommet och att det har synergier med den nya socialtjänstlagen. I det 
stora hela tillstyrks utredningens olika förslag men den omfattande begränsningen till 
endast kommunala insatser och arbetsplatsförlagda aktiviteter inom en kommunal 
förvaltning avstyrks eftersom en sådan begränsning inte tar hänsyn till kommuners olika 
förutsättningar och behov. I Nacka kommun finns redan idag ett utvecklat systematiskt och 
kvalitativt samarbete med externa anordnare av arbetsmarknadsinsatser. I det föreslagna 
yttrandet framförs även att den kommunala finansieringsprincipen ska gälla eftersom 
aktivitetskravet är ett nytt åtagande för kommunerna. Reformen bör därför finansieras av 
staten via det generella statsbidraget. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 24 februari 2025 
Bilaga 1 Aktivitetskrav inom försörjningsstödet – för arbete, egenförsörjning och 

nationell likformighet (Ds 2024:29) 
Bilaga 2 Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande  
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Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall det 
utsända förslaget med följande tillägg:  
”I hushåll med barn måste hänsyn tas till barnets tillgång till barnomsorg (avsnitt 
7.6.4)  
Som utredningen konstaterar medför förslaget att i kommuner som erbjuder färre timmar 
barnomsorg till barn med arbetslösa föräldrar än vad kommunen gör till barn vars föräldrar 
arbetar heltid så måste socialnämnden beakta barnets behov av omsorg och tillsyn vid 
tillämpningen av aktivitetskravet. Nacka kommun anser att förslaget från SKR om att 
aktivitetskravet för föräldrar förutsätter förskola på heltid bör övervägas.  
Grundläggande oklarhet i ansvarsfördelningen mellan stat och kommun kvarstår - 
och cementeras (10.1.4)  
Aktivitetskravet får i praktiken en kompensatorisk funktion i relation till brister i 
arbetsmarknadspolitiken. Nacka kommun menar att det är grundläggande att i första hand 
Arbetsförmedlingen stärker stödet till dem som står längre från arbetsmarknaden.” 
 
Filip Wiljander (M) yrkade bifall till det utsända förslaget.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns följande förslag: Filip Wiljanders 
yrkande om bifall till det utsända förslaget, samt tilläggsyrkandet från Gunnel Nyman 
Gräff.  

Ordföranden konstaterade vidare att det endast fanns ett huvudförslag, det utsända 
förslaget, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta.  

Därefter ställde ordföranden tilläggsyrkandet mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat att avslå förslaget.  

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande för Moderaterna:  
Det är bra för Nacka att regeringen planerar för reformer som ökar varje persons drivkraft 
och förmåga att komma närmare arbete och bli en del av vårt samhälles gemenskap. 
Sverige ska vara ett land där alla gör sin del och där utbildning och ansträngning lönar sig. 
1,8 miljoner svenskar i arbetsför ålder kan inte försörja sig själva. Det är bara arbetslinjen – 
inte bidragslinjen - som kan bygga Sverige starkt. Därför måste bidragssystemen utformas 
så att de främjar arbete. 
 
Stefan Hult lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Socialdemokraterna i Nacka är i stort sett positiva till utredningens förslag och anser att det 
kan vara bra med ett aktivitetskrav inom försörjningsstödet. Som bekant menar vi att 
kommunen när det gäller arbetsmarknadsåtgärder förlitar sig för mycket på externa aktörer. 
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Lokala jobbspår tillsammans med Arbetsförmedlingen och det lokala näringslivet samt ett 
sammanhållet arbetscentrum i kommunal regi är förslag som vi tycker är bättre. Mot 
bakgrund av dagens system är dock skrivningarna i föreslaget yttrande rörande 
utredningens begränsningar till kommunala insatser relevanta.  
Vi anser också att vid aktivitetsansvarets utformning måste större hänsyn tas till hushåll 
med barn och barnets tillgång till barnomsorg. Vidare bör Arbetsförmedlingens stöd till 
arbetslösa som står längre från arbetsmarknaden stärkas. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är skeptiska till själva grundtanken att göra ekonomiskt bistånd mer 
svårtillgängligt. Vi anser att klientens egna agens ska styra stödets uppläggning, inte 
arbetslinjens straffpedagogik. 
 
- - - - - 
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§  51 KFKS-2024-01390 

Remiss – Effektivare verktyg för att bekämpa brott av 
unga lagöverträdare (SOU 2024:93) 
Yttrande till Justitiedepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 28 januari 2025, med följande tillägg efter det första stycket:  

”Det är angeläget att korta ned rättsprocessen för minderåriga upp till18 år för att på så sätt 
säkerställa en så kort häktningstid som möjligt." 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått betänkandet Effektivare verktyg för att bekämpa brott av unga 
lagöverträdare på remiss från Justitiedepartementet. Utredningen har haft i uppdrag att 
överväga en rad åtgärder i syfte att stärka de brottsbekämpande myndigheternas 
möjligheter att förhindra, utreda och lagföra brott som begås av unga personer.  

Kommuner har ett ansvar för det brottsförebyggande arbetet. Förslagen i betänkandet rör 
framför allt det brottsbekämpande arbetet där ansvaret ligger hos de brottsbekämpande 
myndigheterna.  

Juridik- och kanslistaben föreslår att kommunen lämnar ett yttrande där det framgår att 
kommunen i sin helhet ser positivt på att polis och övriga rättsvårdande myndigheter får de 
verktyg som krävs för att ytterligare stärka det brottsbekämpande arbetet samt att det i 
förlängningen kan stärka det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet som 
kommunen ansvarar för. Därutöver nämns konkret i förslaget till yttrande att kommunen 
ser positivt på att barns rättigheter stärks genom förslaget att utvidga barns rätt till juridiskt 
biträde.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 februari 2025 § 27  
Tjänsteskrivelse daterad den 28 januari 2025 
Bilaga 1 Betänkandet Effektivare verktyg för att bekämpa brott av unga lagöverträdare - 

Sammanfattning och författningsförslag 
Bilaga 2 Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande  

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till 
arbetsutskottets förslag med följande tillägg:  



 
62 (75) 

 2025-03-03 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

”Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 28 januari 2025, med följande tillägg efter det första stycket:  
’Det är angeläget att korta ned rättsprocessen för minderåriga upp till18 år för att på så sätt 
säkerställa en så kort häktningstid som möjligt.’” 
 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag, med följande tillägg efter 
sista stycket:  
”Däremot anser Nacka kommun att det är ytterst tveksamt att förlänga tidsfristen innan 
åtal väcks för häktade barn från tre till fem månader.” 
 
I ovanstående yrkande instämde Tomas Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP).  
 
Filip Wiljander (M) yrkade avslag på tilläggsförslaget från Gunnel Nyman Gräff.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fann följande förslag: arbetsutskottets 
förslag och två tilläggsyrkanden, ett från Mats Gerdau och ett från Gunnel Nyman Gräff, 
samt Filip Wiljanders yrkande om avslag på tilläggsyrkandet från Gunnel Nyman Gräff.  

Ordföranden konstaterade vidare att det endast fanns ett huvudförslag, arbetsutskottets 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta.  

Därefter ställde ordföranden tilläggsyrkande från Mats Gerdau mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla tilläggsyrkandet.  

Avslutningsvis ställde ordföranden tilläggsyrkande från Gunnel Nyman Gräff mot avslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att avslå förslaget.  

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande för Moderaterna:  
För oss som värnar friheten i vårt samhälle finns det i dag inget större direkt hot än den 
organiserade brottsligheten. Det är en viktig frihetsfråga att se till att varje människas rätt 
till kroppslig integritet upprätthålls. Men allt för många av våra grannar, vänner och 
bekanta har börjat begränsa sina liv efter den växande kriminaliteten. Människor runt om i 
Stockholm känner i dag att de behöver flytta, de installerar säkerhetsdörrar och skottsäkra 
glas och håller sig inne på kvällarna. Det är inte det fria och öppna samhälle som vi strävar 
efter. Därför kämpar den moderatledda regeringen varje dag för att öka tryggheten och få 
ned kriminaliteten. Denna remiss innehåller förslag för detta. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan ställer sig bakom yttrande t från Nacka kommun. Det är avgörande att vi 
agerar tidigt för att bryta den negativa utvecklingen för unga i riskzonen och säkerställa att 
samhället har resurser för att hantera och förebygga brottslighet. Nackalistan ställer sig 
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också bakom tilläggsyrkandet ”Det är angeläget att korta ned rättsprocessen för 
minderåriga upp till18 år för att på så sätt säkerställa en så kort häktningstid som möjligt.", 
som vi anser är bra. 
Samtidigt ser vi ett behov av att arbetet mot ungdomskriminalitet i Nacka stärks på flera 
fronter. Vi anser att kommunen måste ta en mer aktiv roll i det brottsförebyggande arbetet 
genom att: 
1. Satsa på tidiga insatser – Stärka samarbetet mellan skola, socialtjänst och polis för att 
identifiera och stötta barn i riskzonen innan de dras in i kriminalitet. 
2. Fler fältassistenter och trygghetsskapande vuxennärvaro – Öka närvaron av vuxna på 
platser där ungdomar rör sig, särskilt under kvällar och helger. 
3. Utveckla fritids- och ungdomsverksamheter – Skapa fler meningsfulla aktiviteter och 
mötesplatser för unga, särskilt i socioekonomiskt utsatta områden, för att erbjuda alternativ 
till destruktiva miljöer. 
4. Stärka föräldrasamverkan – Ge bättre stöd till föräldrar genom utbildning och nätverk 
för att de ska kunna hantera och förebygga problem i hemmet. 
5. Snabbare och tydligare konsekvenser för unga lagöverträdare – Säkerställa att insatser 
sätts in omedelbart när en ung person begår brott, inklusive möjligheten till skärpt 
samverkan mellan skola, socialtjänst och polis. 
Vi betonar vikten av att kriminalitet aldrig får normaliseras. Arbetet måste bygga på tydliga 
insatser som kombinerar förebyggande åtgärder med skarpa åtgärder mot återfall i brott. Vi 
förväntar oss att kommunen tar ett helhetsgrepp kring dessa frågor och att de förslag vi 
lyfter inarbetas i kommunens trygghetsskapande arbete. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att utredningen bör kompletteras med mer utförliga 
konsekvensanalyser kring de ingående förslagen. 
Vänsterpartiet delar inte heller premisserna för utredningen och den grundsyn på 
kriminalitet som den ger uttryck för. Vi anser att det vore mer effektivt att fånga upp unga 
förbrytare innan de blir förbrytare, och vill därför se en omfattande satsning på de 
förebyggande åtgärder som blivit svårt eftersatta i Sverige under 2000-talet. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Det är en oroande utveckling vi ser i Sverige nu på många sätt men (!)... att sätta barn i 
fängelse kan aldrig vara lösningen! När samhället fallerat är det med förebyggande och 
tidiga insatser vi behöver arbeta, på förskola, i skolan, med ett starkt civilsamhälle och 
genom att finnas där för familjer i behov av stöd. Det effektivaste verktyget för att 
bekämpa brott är helt enkelt förebyggande insatser. 
 

- - - - - 
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§  52 KFKS-2024-01189 

Remiss – Motion om samling kring Östlig förbindelse   
Yttrande till Stockholms stad 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar enheten för strategisk stadsutvecklings förslag till yttrande enligt 
bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 30 januari 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
En motion har sänts på remiss till Nacka kommun som ombeds yttra sig till Stockholms 
stad senast den 10 mars 2025.  

Remissen i form av en motion, skriven av det moderata oppositionsborgarrådet Dennis 
Wedin i Stockholms stad, uppmanar till samling kring Östlig förbindelse och att regionens 
berörda parter aktivt stödjer och samarbetar för att förverkliga projektet. Motionen har 
även remitterats till ett antal berörda aktörer och kommuner: Stadsledningskontoret och 
Trafiknämnden (båda Stockholms stad), Stockholms handelskammare, Svenskt Näringsliv, 
Lidingö stad samt Värmdö, Haninge, Tyresö och Nacka kommun. 

I förslag till yttrande föreslås att Nacka kommun välkomnar initiativet och vikten av att 
gemensamt kraftsamla kring förverkligandet av Östlig förbindelse.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 februari 2025 § 28 
Tjänsteskrivelse daterad den 30 januari 2025 
Bilaga 1 Remiss från Stockholms stad – Motion om samling kring Östlig förbindelse 
Bilaga 2 Enheten för strategisk stadsutvecklings förslag till yttrande  

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), bifall till 
arbetsutskottets förslag.  
 
Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till eget 
förslag till yttrande med följande lydelse:  
”Nacka kommun ställer sig inte bakom remissens budskap om vikten av en regional 
kraftsamling kring Östlig förbindelse och delar inte de argument som framförs i Motion 
om samling kring Östlig förbindelse. 
Nacka kommun menar att Östlig förbindelse inte är i linje med den hållbara stad 
kommunen vill utveckla. Förbindelsen omöjliggör en uppfyllelse av samtliga miljö- och 
klimatmål och skulle innebära att en motorväg planeras mitt i centrala Nacka, långt ifrån 
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den eventuella nytta en ringled kan innebära. Fokus måste istället vara det kollektiva 
resandet för ett bättre nyttjande av de befintliga vägarna. Utvecklingen av en Östlig 
förbindelse för kollektivtrafik med exempelvis utbyggda spårförbindelser kan däremot vara 
viktig för såväl Nacka som Stockholms kommun och hela regionen. En östlig 
spårförbindelse kan vara strategiskt viktig för att underlätta samordning och logistik vid 
olika typer av katastrofer, eftersom broar utgör sårbar infrastruktur vid krig. 
Trafiksimuleringar visar att en vägförbindelse enbart skulle öka köerna på befintliga vägnät 
i Nacka samtidigt som trafiken som en följd av ytterligare vägförbindelser skulle öka. Det 
skulle även påverka bullersituationen i hela centrala Nacka, en plats som redan idag är hem 
för tiotusentals personer och som planerar bebyggas ytterligare med såväl bostäder som 
arbetsplatser och är i behov av en bättre livs- och ljudmiljö. 
I dagsläget försvårar och fördyrar Östligt förbindelse bostadsbyggande i centrala lägen och 
om Nacka skulle gå in i detta infrastrukturprojekt skulle det troligtvis innebära decennier av 
ytterligare byggen och förlängda byggtider i centrala Nacka på bekostnad av en levande och 
utvecklad stad. Projektet skulle sammanfattningsvis innebära stora negativa konsekvenser 
för såväl stadsliv som luftkvalitet.” 
 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till eget förslag till yttrande med följande lydelse:  
”Nacka kommun har tagit del av remissen från Stockholms stad gällande motionen om 
samling kring Östlig förbindelse. 
Kommunen väljer att inte ta ställning i frågan eftersom Östlig förbindelse är riksintresse för 
kommunikation och beslut kring detta inte är möjligt att fatta på kommunal nivå. 
Kommunen bevakar dock noga projektet m a p påverkan på stadsbyggnadsplaner, 
grönområden, riksintressen, kulturmiljö framkomligheten, klimat samt kommunal 
ekonomi.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns tre förslag till beslut: Filip Wiljanders 
yrkande om bifall till arbetsutskottets förslag, Desha Svenneborgs förslag till yttrande och 
Mikael Carlssons förslag till yttrande.  

Ordföranden ställde därefter förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Votering begärdes och verkställdes.  

Inledningsvis konstaterade ordföranden att arbetsutskottets förslag är huvudförslag.  
Därefter ställde ordföranden Desha Svenneborgs förslag mot Mikael Carlssons förslag mot 
varandra, och fann att kommunstyrelsen utsett Desha Svenneborgs förslag till motförslag 
mot huvudförslaget.  

Följande voteringsordning godkändes:  
Ja för arbetsutskottets förslag till yttrande.  
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Nej för Desha Svenneborgs förslag till yttrande.   

Med 10 ja-röster mot 2 nej-röster, samt en röstande som avstod från att rösta, beslutade 
kommunstyrelsen att bifalla arbetsutskottets förslag.  

Voteringsresultat 
Följande röstade ja: 

Johan Krogh (C), Johanna Kvist (S), Filip Wiljander (M), Peter Zethraeus (M), Agnes 
Palinski (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD), Henrik Unosson (S), 
Gunnel Nyman Gräff (S) och Mats Gerdau (M). 

Följande röstade nej: 

Tomas Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP).  

Följande avstod från att rösta:  

Mikael Carlsson (NL). 

Reservationer 
Tomas Ottosson (V) reserverade sig mot beslutet och angav följande:  
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet, och ställer sig bakom Miljopartiets förslag till 
yttrande. Vår uppfattning är att Östlig förbindelse skulle vara ett kontraproduktivt och 
kostsamt projekt för både Nacka och Stockholmsregionen i stort, och att Nacka bör agera 
skyndsamt för att meddela sin ovilja att delta i det. 
Forskningen om vägar i stora städer visar att motionärens förhoppning om att ett realiserat 
Östlig förbindelse skulle "avlasta Stockholms innerstad" är ogrundad. Snarare kommer en 
större vägkapacitet inducera en större trafikefterfrågan, och leda till längre restider, ökad 
biltrafik, och en försvårad parkeringsbrist i vissa delar av Stockholm. 
I Stockholmsregionen har vi under det senaste dryga årtiondet gjort stora gemensamma 
satsningar på kollektivtrafik, satsningar som Nacka kommun både aktivt deltar i och står att 
dra stor fördel av under åren som kommer. Vänsterpartiet vill att den tunnelbaneutbyggnad 
vi genomfört tillsammans ska få ge resultat, utan att urholkas av andra infrastrukturprojekt 
som tar resenärer ifrån kollektivtrafiken och sätter dem i privatbilar. 
Det finns andra, viktigare prioriteringar än nya bilvägar. Cykelpendlingsnätet behöver 
byggas ut. Vi behöver även stärka buss- och pendelbåtstrafiken, och där har Nacka en 
viktig uppgift när det gäller att få en välfungerande bussterminal på plats vid Nacka Forum. 
Vänsterpartiet skulle gärna se att tunnelbanan framöver byggdes ut mot Östra Nacka och 
Värmdö, samt söderut till Tyresö, och skulle välkomna gemensamma regionala 
kraftsamlingar kring dessa möjligheter. 
Östlig förbindelse skulle ha negativa effekter för folkhälsan och klimatet, både i 
Stockholmsregionen i stort och i Nacka kommun, och bidra till fler trafikolyckor, större 



 
67 (75) 

 2025-03-03 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

bullerproblem, och ökade föroreningar av luft och mark. Utsläppen av växthusgaser i och 
med byggande och sprängande av bergtunnlar och ökande biltrafik skulle bli större än vad 
regionens och Nackas koldioxidbudgetar har utrymme för. Vi anser att satsningar på 
hälsosamma och klimatanpassade resealternativ bör prioriteras i stället. 
Vidare har den finansieringsmodell som regeringen nu vill utreda för Östlig förbindelse, 
OPS eller offentlig-privat samverkan, orsakat katastrofala merkostnader och problem vid 
båda de tillfällen då den tidigare prövats, i samband med Arlandabanan och Nya 
Karolinska. Det vore inte ansvarsfullt att slussa in skattemedel i en så pass osäker 
finansieringslösning. 
Om ett tydligt besked om att Östlig förbindelse inte har någon framtid kunde förmedlas till 
regeringen från Nacka, Stockholms region och andra berörda kommuner så skulle även det 
område i vår kommun som tagits i anspråk kunna befrias på samma sätt som nyligen 
skedde med Frihamnens trafikplats, och eventuella medel överföras till infrastrukturprojekt 
som faktiskt skulle förbättra våra invånares liv. 
 

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande för Moderaterna:  
Tiden ska räcka till när man bor i Nacka. Därför kämpar Moderaterna idogt för att få till en 
östlig förbindelse som knyter ihop ringleden runt Stockholm. Vi tar varje chans vi kan för 
att driva denna fråga vidare. Det behövs samling över partigränser och kommuner. 
Stockholms stad har nu skickat en remiss om östlig förbindelse till Nacka, Lidingö, 
Värmdö, m.fl. Då är det viktigt att vi svarar på den så att vi kan komma vidare. Det 
förvånar oss att Nackalistan inte vill delta i detta. Troligen beror detta på att Nackalistan 
som parti inte klarar av att landa i frågan, att de är splittrade internt och nu inte vågar driva 
frågan om Östlig förbindelse. Det är beklagligt för oss nackabor som vill att tiden ska räcka 
till. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan anser att kommunen ska lämna in det yttrande som vi yrkade bifall för. 
 

- - - - - 
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§  53 KFKS-2025-00172 

Politikerinitiativ – Kamerabevakning för 
brottsbekämpning  
Inkom den 11 december av Filip Wiljander (M), Gunilla Grudevall Steen (L), Emma Eide (C), Karin 
Teljstedt (KD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen bifaller politikerinitiativet genom att ge stabs- och säkerhetsdirektören i 
uppdrag att utreda och presentera ett förslag på hur arbetet med uppsättning av kameror i 
Nacka skall kunna ske i enlighet med regeringens lagrådsremiss med förslag på ny 
kamerabevakningslag, proposition 2017/18:231. 

Sammanfattning av ärendet 
Den 11 december 2024 inkom ett politikerinitiativ från representanter för de fyra 
allianspartierna i Nacka kommun om kamerabevakning för brottsbekämpning. Av 
politikerinitiativet framgår att man önskar att bedriva kamerabevakning på fler platser, till 
exempel där det i dag inte förekommer brottslighet men vid en framåtblickande bedömning 
finns risk för allvarlig eller omfattande brottslighet. Det kan också vara en plats som är 
strategiskt viktig för att motverka allvarlig brottslighet. 

I initiativet föreslås följande: Att ge stabs- och säkerhetsdirektören i uppdrag att föreslå 
platser i Nacka där kamerabevakning kan införas. 

I utredningen ska det framgå vilka krav som ställs för att få sätta upp kameror enligt 
regeringens lagrådsremiss för den nya kamerabevakningslagen (Prop. 2017/18:231). Utifrån 
dessa krav ska kriterier tas fram som anger vad som bör krävas för att en allmän plats i 
Nacka ska vara aktuell för kamerauppsättning.  

En kostnadsberäkning för att sätta upp, driftsätta och underhålla en kamera ska också tas 
fram som underlag för vidare beslut. Ett förtydligande bör också ske av vilka verksamheter 
inom Nacka kommun som har ansvar och mandat att sätta upp kameror. Utredningen ska 
slutligen visa generell omfattning av kameror i Nacka inklusive de som finns hos 
fastighetsbolag, friskolor och i kollektivtrafiken för att få en helhetsbild. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens trygghetsutskott den 12 februari 2025 § 3 
Tjänsteskrivelse daterad den 30 januari 2025 (reviderad version 2) 
Bilaga 1 Politikerinitiativet  
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till trygghetsutskottets förslag.  
 
I ovanstående yrkande instämde Karin Teljstedt (KD), Mikael Carlsson (NL) och Filip 
Wiljander (M).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Gunilla Grudevall-Steens 
yrkande, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta.  

Protokollsanteckning 
Filip Wiljander lät anteckna följande för Moderaterna:  
För oss som värnar friheten i vårt samhälle finns det i dag inget större direkt hot än den 
organiserade brottsligheten. Det är en viktig frihetsfråga att se till att varje människas rätt 
till kroppslig integritet upprätthålls. Men allt för många av våra grannar, vänner och 
bekanta har börjat begränsa sina liv efter den växande kriminaliteten. Människor runt om i 
Stockholm känner i dag att de behöver flytta, de installerar säkerhetsdörrar och skottsäkra 
glas och håller sig inne på kvällarna. Det är inte det fria och öppna samhälle som vi strävar 
efter. Därför kämpar vi varje dag för att öka tryggheten och få ned kriminaliteten. Nu går vi 
vidare med att utreda var vi kan få på plats kameror, som utöver alla de andra insatser vi 
redan gör är ett effektivt sätt att arbeta både brottsförebyggande och brottsbekämpande. 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Förändringarna av tillståndsplikten för kamerabevakning är ett steg i utvecklingen som 
pågått flera år. Socialdemokraterna gick till val 2022 på att slopa just tillståndskravet för 
kommuner och regioner i fler verksamheter än kollektivtrafik, så vi tycker det är bra och 
bra att fler platser för kamerabevakning i Nacka ses över. Samtidigt är det viktigt att tänka 
på integriteten och att kamerabevakning aldrig kan ersätta det förebyggande arbetet. Inga 
kameror i världen kan åtgärda de grundläggande problemen. För det behövs satsningar på 
förskolan, skolan och fritidsaktiviteter.   
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet ser risker med att använda kameror för att övervaka människor i offentliga 
miljöer eftersom detta kan inkräkta på individens privata sfär och rätt till integritet. 
Kamerabevakningens brottsförebyggande effekter är inte heller särskilt tillförlitliga, då 
personer som begår brott kan förflytta sig. Det är möjligt att Nacka genom utökad offentlig 
kamerabevakning kan förflytta våldsbrott och vandalism till andra, oövervakade platser, 
men ingen brottsförebyggande effekt kommer uppnås rörande exempelvis 
välfärdsbrottslighet, våld i nära relation och organiserad brottslighet. Eftersom 
politikerinitiativet har bifallits vill Vänsterpartiet skicka med till den utredning som ska 
göras att den även bör beakta de integritetsrisker som finns, kamerornas placering, 
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övervakningsfrekvensen och de typer av brott som kameraövervakningen syftar till att 
förebygga. Vänsterpartiet anser även att det vore önskvärt om utredningen kompletterades 
med en översikt över de andra brottsförebyggande åtgärder som redan finns på plats i de 
områden som föreslås bli ämne för kameraövervakning. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Vi tror inte på kameraövervakning som brottsbekämpning, som initiativet föreslår, däremot 
ser vi det som ett verktyg i uppklarandet av brott. Ingen kameraövervakning kan jämföras 
med betydelsen av att arbeta förebyggande, något vi behöver göra än mer för att finnas där 
för barn, unga, familjer och personer i behov av samhällets stöd. Så minskar vi utanförskap, 
brottslighet och otrygghet. 
 

- - - - - 
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§  54 KFKS-2022-00729 

Avsägelse och fyllnadsval till kommunstyrelsens utskott 
mandatperioden 2023-2026 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beviljar Alena Jukic (V) begäran om entledigande från uppdraget 

som ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott och verksamhetsutskott samt 
trygghetsutskott. 

2. Kommunstyrelsen beslutar om fyllnadsval enligt följande.  

a) Till ersättare i arbetsutskottet och verksamhetsutskottet väljs Jan Salomonsson 
(V) 

b) Till ersättare i trygghetsutskottet väljs Jan Salomonsson (V) 

 

- - - - - 
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§  55  

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 
Digitalisteringsrapport 

Digitaliseringsdirektör Henrik Palmblad-Wennergren presenterade årets 
digitaliseringsrapport (KFKS-2025-00154) för kommunstyrelsen och informerade i korthet 
om följande.  

Digitaliseringen i Nacka kommun är på stark frammarsch och 2025 kommer att präglas av 
avancerad teknik som AI, maskininlärning och hyperautomatisering. Teknologier som 
dessa kommer att vara avgörande för att förbättra våra tjänster och möta medborgarnas 
behov. Samtidigt står vi inför utmaningar som säkerhet, etik och nya arbetssätt, vilket 
kräver att vi utbildar vår personal och säkerställer att våra tjänster är tillgängliga för alla. 
Årets digitaliseringsindex på 8,1 av 10 visar att vi har goda förutsättningar att ta oss an 
2025. Vi har en stark teknisk infrastruktur och hög IT-kompetens hos våra medarbetare, vi 
har god kapacitet att genomföra projekt och uppnår eftersträvad nytta i stor utsträckning 
givet de ekonomiska förutsättningar som råder. Våra inriktningar framåt fokuserar på att ta 
till vara på kommunens data i syfte att bli en datadriven kommun, fortsätta utveckla Nacka 
som den smarta staden samt att möjliggöra AI tillämpningar för att fortsätta utveckla 
kommunens tjänster för Nackabornas bästa. 

Stadbyggnadsprojekt Jarlaberg  

Ordförande Mats Gerdau önskade att stadsutvecklingsdirektör Helené Hill informerade 
kommunstyrelsen om status för arbetet med ärendet om Jarlaberg (KFKS-2018-00017) 
som kommunstyrelsen beslutade att återremittera i december 2024. Helené Hill redogjorde 
i korthet för följande: 
Angående Einar Mattssons bygglov hade EM möte med bygglovhandläggaren veckan 
innan sportlovet och presenterade sina uppdaterade bygglovhandlingar. De tycker att de 
har hittat ett bra sätt att utnyttja detaljplanen och tillskapa mer normalplan/BOA. Tyvärr 
överskrider den bostadsBTA. Bygglovshandläggaren var tydlig med att han inte kan 
godkänna revideringarna. Efter detta har EM meddelat att de inte kommer ta upp projektet 
till deras styrelsen enligt nuvarande bygglovsansökan utan de vill att miljö-och 
stadsbyggnadsnämnden prövar ytterligare BTA först. Detta planeras att tas upp i april.  
Hur länge kommer bussen att trafikera Jarlabergsvägen, utifrån det vi vet nu?  
- Bussen kommer att trafikera likt idag, dvs full turtäthet, fram tills dess att EM 
byggstartar, vilket planeras till april/maj förutsatt att de får beviljat bygglov.  
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- Om nämnden inte beviljar bygglovet, så vet vi inte vad EM planerar.  
Hur blir det med bussen under byggnationen? 
Vi inväntar fortfarande besked från Trafikförvaltningen och Nobina på att trafikera med 
vissa avgångar under byggnationen, och förhoppningsvis vet vi mer kring det i nästa vecka.  
Angående det återemitterade ärendet om utökad budget planeras ärendet tas upp till 
kommunstyrelsen den 7 april.  
 
Avtackning av Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Kommunstyrelsen tackade Gunilla Grudevall-Steen (L) för hennes insats under 15 år som 
förtroendevald i kommunstyrelsen, med anledning av att hon nu valt att gå i pension. 
Ordföranden Mats Gerdau uttryckte ett särskilt tack för hennes bidrag till trygghet och 
stabilitet i kommunstyrelsen och överlämnade blommor samt en litografi föreställande 
Nacka Stationshus.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade att notera informationen till protokollet.  

- - - - - 
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§  56 KFKS-2024-00587 

Tilldelningsbeslut i upphandlingen av LAN och Wifi som 
tjänst till Nacka kommuns verksamheter  

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut.  

1. Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av LAN och Wifi till 
Aranya AB med organisationsnummer 556963-3737. 

2. Kommunstyrelsen delegerar till digitaliseringsdirektör att efter att avtalsspärren löpt 
ut ingå avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och 
upphandlingsdokumentet. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
Upphandlingen omfattar kontrakt för Tjänsteleverans av LAN (Local area network) och 
Wifi i kommunens samtliga lokaler, i enlighet med kommunstyrelsens beslut från den 3 juni 
2024 (§165). Då ny leverantör föreslås tilldelas kontrakt kommer en så kallad transitering 
behöva genomföras under våren och sommaren 2025. Transiteringsprojektet har 
tidsplanerats med framförallt skolor för att inte påverka ordinarie verksamhet genom att 
utföras under sommarlovet 2025.  

Krav på leverantörer har utgått från teknisk kapacitet och förmåga att leverera en 
nätverksmiljö till en kommun. Detta har bland annat bedömts utifrån referenskunder som 
efterliknar den diversitet av verksamhetstyper som bedrivs inom kommunen.  

Krav på tjänsten som helhet har tagit höjd för de ökade säkerhetskrav som ställs på 
kommunen genom cybersäkerhetslagstiftning samt nya behov i kommunens verksamheter. 
Exempel på nya behov är att kunna leverera Wifi på framtida trygghetspunkter vid kris 
samt en säker och robust uppkoppling vid nationella prov som planeras att börja 
genomföras digitalt. 

Till detta har tillkommit förmåga att övervaka nätverksmiljön med beaktande av att 
kommunens verksamheter är beroende av internetuppkoppling men själva inte besitter 
teknikerkompetens att åtgärda nätverksproblem.  

Utvärderingen har genomförts i två steg där anbudssökanden först inkom med skriftliga 
redovisningar på selekteringskrav. Av de tolv ansökande leverantörerna selekterades fem 
anbudsgivare ut varav fyra inkom med anbud. De fyra anbudsgivarna har skriftligt och 
muntligt redovisat sju svar på utvärderingskriterier som medgett en procentuell nedsättning 
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av deras anbudspris för att finna det anbud som erbjuder bäst förhållande mellan pris och 
kvalitet.  

Aranya Ab som föreslås tilldelas avtalet har påvisat både bäst kvalitet och lägst pris samt 
efter en motivering av onormalt lågt anbudspris kunnat motivera att de kommer kunna 
leverera tjänsten till angivet pris under avtalstiden.  

Avtalsspärren gäller i tio dagar från det att kommunen meddelar tilldelningsbeslutet genom 
upphandlingssystemet Kommers. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 26 februari 2025 
Bilaga 1 Upphandlingsprotokoll 
Bilaga 2 Utvärderingsprotokoll 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

- - - - - 
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